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XVI Przegląd Palm
Wielkanocnych w Gmi-
nie Chełmiec, jest nie-
wątpliwie jednym z naj-
większych jak i najcie-
kawszych tego typu
przeglądów twórczości
ludowej. Organizatorem
jest GOK wraz z Parafia-
mi z terenu Gminy i
MCK „Sokół” oraz Mu-
zeum Okręgowym w No-
wym Sączu .

Finał odbył się w
Zespole Szkół w Chełm-
cu. Na rozdanie nagród i
dyplomów przybył wójt
Bernard Stawiarski, se-
kretarz Artur Boruta,
Przewodniczący Komisji
Kultury Andrzej Tyrkiel,
chełmiecki radny Jan
Mróz i przedstawiciel Ko-
misji Artystycznej Prze-
glądu - Benedykt Kafel.

W tegorocznej edy-
cji padł kolejny rekord w
liczbie zgłoszonych
uczestników, których po-
nad 340 stanęło w kon-
kursowe szranki. Komi-
sja Artystyczna w skła-

dzie: Zofia Skwarło – re-
gionalista MCK „Sokół” ,
Barbara Romańska – et-
nograf Muzeum Okręgo-
we, Benedykt Kafel – et-
nograf MCK „Sokół”
oraz Małgorzata Bieryt -
instruktor GOK, wysoko
oceniła chełmiecką im-
prezę. Ze szczególną
wnikliwością oglądano
wszystkie zgłoszone do
konkursu palmy, zwraca-
jąc uwagę na tradycyjny
materiał użyty do budo-
wy palm, bogactwo ma-
teriałów ozdobnych,
zgodnych z regionalnym
zdobnictwem, estetykę,
technikę wykonania, a
przede wszystkim zacho-
wanie miejscowych tra-
dycji.

Komisja podkreśla,
że były miejscowości o
imponującym artystycz-
nym i merytorycznym
poziomie palm, ale zda-
rzały się też wsie, gdzie
zarówno ilość jak i ja-
kość pozostawiały wiele
do życzenia. Komisja

przypomina, iż niewła-
ściwe jest używanie do
budowy tradycyjnej pal-
my zbóż i barwionych
traw, konieczne nato-
miast jest dołożenie gałą-
zek wierzbiny (bazi), któ-
re sąpodstawowym i nie-
zbędnym elementem
przy jej wyrobie i ich
brak jest jedną z pod-
staw do obniżenia oceny
palmy jak i dyskwalifiku-
je niejednokrotnie taką
pracę do przyznania wy-
różnienia.

Ważnym elemen-
tem jest również odpo-
wiednio proporcjonalne
ozdabianie palm bazia-
mi, palmą/ wiechlina
trzcinowata/, dodatków
zimozielonych, do ele-
mentów zdobniczych z
bibuły. Wytwory bibuło-
we nie powinny być w
przewadze, powinny je-
dynie stanowić ozdobę
palmy.

Komisja zachęca
więc przyszłorocznych

twórców do uwzględ-
nienia powyższych su-
gestii, aby chełmiecki
konkurs był wzorco-
twórczym nie tylko dla
sąsiednich gmin, ale i w
szerszym zakresie.

Jednakże ważną
wskazówką komisji jest
uwzględnianie w podpi-
sie palmy wieku osoby
wykonującej palmę, a w
przypadku dzieci – oso-
by faktycznie wykonu-
jącej palmę, ponieważ
przedstawione palmy
rażąco odbiegają pozio-
mem od prac wykony-
wanych rzeczywiście
przez dzieci.

Komisja serdecznie
dziękuje wykonawcom
palm, a władzom gminy
gratuluje imprezy, która
swoim zasięgiem, liczbą
eksponatów i poziomem
wykonania jest bez wąt-
pienia jednym z najlep-
szych konkursów z tego
zakresu w całym woje-
wództwie. GOK

Rekordowy Przegląd Palm
Wielkanocnych w Gminie Chełmiec!

Tegoroczne Palmy w liczbach:
Zgłoszonych palm do oceny  243

Uczestników wykonujących palmy – ponad 340
Klasyfikacja ogólna:

I miejsc – 79; II miejsc – 86; III miejsc – 70; wyróżnień
 7; Grand Prix 1

Miejscowości, gdzie oceniano palmy i ich ilość:
26 z Chełmca, 40 z Paszyna, 4 z Piątkowej, 2 z
Boguszowej, 6 z Librantowej, 3 z Januszowej,

21 z Wielogłów, 26 z Trzetrzewiny, 9 z Niskowej, 25 ze
Świniarska, 7 z Klęczan, 17

z Chomranic i 57 z Marcinkowic

Wręczenie nagród.



Nr 7 - marzec - kwiecień 2010
3www.chelmiec.pl

Chełmiecki
Ogromne wojska, bitne generały

Policje tajne, widne i dwu-płciowe
Przeciwko komu tak się pojednały?

Przeciwko kilku myślom… co nie nowe!
C.K. Norwid

Drodzy Mieszkańcy !!!
Siła złego na jednego. Tak można odnieść się do ostatnichwydarzeń związanych z moją osobą. Jest to o tyle przykre, żeangażuje się do tego instytucje, które powinny stać na straży prawa. Auczciwy obywatel powinien spać spokojnie nie marnując siły i energiina udawanie, że nie jest wielbłądem.
W prasie lokalnej było głośno o rozwiązaniu trzech klubówradnych w naszej gminie i odwołaniu składu osobowegodotychczasowej komisji rewizyjnej. W przypadku innych samorządówrzecz nieistotna jednak nie w przypadku naszej gminy. Jedna z Pańredaktorek z Gazety Krakowskiej upodobała sobie, że wbrew temu codzieje się w gminie Chełmiec wszystko odbierane jest na nie, jak wkrzywym zwierciadle. Zapowiedź zmian w tej i innej redakcjinastąpiła w postaci wymiany niektórych redaktorów na młodą kadręco jest In plus dla zarządzających i właścicieli tychże gazet. Powoli alez uporem maniaka a co najważniejsze skutecznie udaje mi się walczyćz oporną materią, tj. z biurokracją i nierzetelnymi wykonawcami.
Nareszcie ukonstytuowała się większość radnych wokół mojejosoby. Powstał klub radnych „Zgoda” który jak to mówi jeden zradnych tego klubu popiera działania wójta gminy Chełmiec videwypowiedz w głębi numeru. Ja również w całej rozciągłości popieramdziałania tych radnych, którzy walczą o dobro swoich wyborców niebacząc na interes własny. Popieram i intensyfikuję oczywistedziałania prowadzące do sukcesów naszej gminy na polu inwestycji inie tylko. Praktycznie udało nam się zrealizować prawie wszystkiezakładane cele. Oczywiście to też dzięki Wam mieszkańcom naszejgminy poprzez Wasze interwencje bowiem w tak dużej gminie -przypominam 26 tyś - mieszkańców nie jestem w stanie dostrzecwszystkiego. To Wy jesteście na miejscu i widzicie najostrzej tesprawy które dotyczą nas wszystkich. Jako Wasz reprezentant jestemtylko wykonawcą Waszej woli i nigdy nie cofam się przed spełnieniemWaszych postulatów, które są zasadne. Niestety wszystkich interesówjeszcze nie da się pogodzić lecz najważniejsze to, że te najistotniejszesą załatwiane bez najmniejszej zwłoki. Większość w radzie, która w tejchwili powstała nie działa w interesie partykularnym lecz dla dobratych, którzy ją wybrali i których ma reprezentować. Niestety,niektórym się jeszcze wydaje, że na naszej gminie „robi się” najlepszeinteresy. Zdecydowanie i w dalszym ciągu takim ludziom mówięstanowcze nie. Ci ludzie pokątnie posługują się pomówieniami iwykorzystują wszelkie możliwe sposoby i instytucje dodyskryminowania rady i mojej osoby.

W NUMERZE:

Słowo wstępne... . . . . . . . . . . . . . . . . . .3
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Inwestycji u nas dostatek - co widać w dalszej części numeru - nie zaniedbujemy niczego comogło by Wam ułatwić życie codzienne. Pełny sukces bo każdy mieszkaniec w tej kadencji (cojest bardzo krótkim okresem czasu) będzie miał dostęp do bieżącej wody oraz będzie jeździł poasfaltowych bądź betonowych drogach. Uczniowie dostaną dostęp do nowych i nowoczesnychsal gimnastycznych, w których prowadzone będę prawdziwe lekcje wf-u. Dzieci wkrótceotrzymają również place zabaw w swojej miejscowości. Miłośnicy sportu możliwość rywalizacjiw różnych dyscyplinach. A przeżycia na niwie duchowej zapewni Wam drodzy Mieszkańcy,Gminny Ośrodek Kultury w Klęczanach, w których to też usytuowany jest zakład pracy dającyniejednej rodzinie chleb codzienny a nam zysk który także przekłada się na inwestycje w naszejgminie. Oprócz tego, że cały czas intensywnie budujemy to również staramy się wybiegać wprzyszłość poprzez realizację tego co kiedyś było nieosiągalne. Przykładem jest realizacja,będąca niemal na ukończeniu, projektu na 64 km rur sieci kanalizacyjnej. A niedługo, bo jeszczew tym roku, początek budowy. A tam gdzie nie da się położyć rur wybudujemy oczyszczalnieprzydomowe. Twardo stąpam po ziemi dlatego nie mogę pozwolić sobie na obietnice bezpokrycia. Już wiele z kampanii wyborczej z przed 3 lat udało mi się z naddatkiem zrealizować.
Jako człowiek, który nie może we współczesnym świecie funkcjonować bez internetuuznałem, że w tej dziedzinie gmina musi wspomagać działania doprowadzające do tego, żedzieci z rodzin najmniej zamożnych i ich rodzin nie można pozbawiać dostępu do internetu,stad też inicjatywa na którą przystała Rada Gminy żeby zapewnić bezpłatny dostęp do internetuszerokiej rzeszy naszych mieszkańców w ramach dwóch projektów unijnych, z których togmina Chełmiec pozyskała pieniądze na zadanie pn. „Internecik też dla dzieci”. Dzięki temupraktycznie co 20 mieszkaniec naszej gminy otrzyma sprzęt i bezpłatny dostęp do internetuprzez najbliższe osiem lat. Inni /nie daleko szukać przykładu/ w programach wyborczychobiecują, ja realizuję.
Bardzo dobrze funkcjonuje Zakład Gospodarki Komunalnej pod przewodnictwem dyrektorBogumiły Aszklar - Lelito. Zakład został doposażony w pełni profesjonalny nowy sprzęt. Szerzejo zamiarach i osiągnięciach zakładu w dalszej części numeru. Jeszcze w wielu wypadkach brakrealizacji niektórych zadań podyktowany jest niezgodą sąsiedzką co uniemożliwia ich realizacjęa często wydłuża czas realizacji. Stąd apel do Was drodzy mieszkańcy w formie powiedzenia„Zgoda buduje niezgoda rujnuje”. Ten apel dotarł już do zdecydowanie większej części Radynaszej gminy.
Święta minęły spokojnie choć po świętach niestety doszło do zdarzeń niespotykanych wskali naszego globu, które to my Polacy długo będziemy się starać zrozumieć przez szeregnastępnych pokoleń. Jako i to czego ja na razie nie mogę zrozumieć co dotknęło mnie przedświętami i do czego postaram się po wyjaśnieniu pewnych kwestii odnieść w najbliższychnumerach Kurierka.
Życząc wam przede wszystkim zdrowia i wszelkiej szczęśliwości w życiu rodzinnych orazsukcesów zawodowych pozdrawiam Was wszystkich.

Z wyrazami szacunku

Wójt Gminy Chełmiec
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Pierwszy raz o szko-
le słyszymy kiedy mamy
sześć lat. Słowo to jest
dla nas bardzo dziwne,
zawiera wiele tajemnic i
nie wiemy, co tak na-
prawdę się pod nim kry-
je. Z czasem dowiaduje-
my się, że jest to miej-
sce, gdzie najpierw się
bawimy, poznajemy no-
wych ludzi, po raz pierw-
szy pozostajemy sami
wśród obcych osób. Póź-
niej szkoła staje się na-
szym drugim domem,
bo przecież spędzamy w
niej kilka godzin dzien-
nie, wśród swoich rówie-
śników, przyjaciół i kole-
gów. W niej przeżywa-
my pierwsze sukcesy i
porażki. Odkrywamy
swoje talenty i zdobywa-
my wiedzę, która będzie
nam potrzebna w przy-
szłym życiu.

Drugi raz poważnie
o szkole myślimy, kiedy
nasze dziecko ma sześć
lat. Kiedy słyszymy to
słowo, też czujemy pew-
ne obawy, ale już nie o
siebie, lecz o swoje pocie-
chy. Często także stawia-
my sobie pytania: Czy
szkoła do której posy-
łam swoje dzieci spełni
nasze oczekiwania? Czy

da solidne podstawy wie-
dzy, aby nasz syn lub cór-
ka zdobyli „dobry” za-
wód? Czy pomoże nam
wychować nasze dzieci
na porządnych ludzi? Ta-
kie pytania towarzyszą
rodzicom do momentu,
aż ich pociechy nie sta-
ną się dorosłymi ludźmi.
Wtedy dopiero okazuje
się jaką rolę odegrała
szkoła i nauczyciele w
ich życiu.

Dobro i bezpieczeń-
stwo dzieci oraz solidne
podstawy wiedzy to
główny cel pracy w Szko-
le Podstawowej im. Stani-
sława i Jana Potoczków
w Rdziostowie, którą
mam przyjemność kiero-
wać od 2,5 lat. Kluczem
do obranego celu jest
właściwe zarządzanie
szkołą. Realizacja tego
zadania jest możliwa
dzięki właściwej pracy
dydaktycznej, wycho-
wawczej i opiekuńczej,
zarówno nauczycieli jak
i rodziców. Zaangażowa-
nie rodziców w funkcjo-
nowanie szkoły jest bar-
dzo ważne. W dobie re-
formy oświaty stali się
oni najważniejszymi,
obok dzieci, klientami
naszych placówek. To
przecież oni decydują o
wyborze szkoły dla swo-
ich dzieci.

Wychodząc naprze-
ciw oczekiwaniom rodzi-
ców i uczniów szkoła w
Rdziostowie, tak jak każ-
da inna szkoła, ciągle się
rozwija; poszukuje no-
watorskich rozwiązań
metodycznych czy też
organizacyjnych. Na-
uczyciele doskonalą
swój warsztat pracy po-
przez udział w licznych
szkoleniach. Szkoła w
swym dorobku ma licz-
ne osiągnięcia, których
autorami są uczniowie i
nauczyciele. Pozwolę so-
bie wymienić tylko nie-
które z nich:
• szkoła brała udział w

ogólnopolskim kon-
kursie „Diabetycy do
Tablicy”. Praca lite-
racka naszej nauczy-
cielki zdobyła wyróż-
nienie i dzięki temu
uczennica chora na
cukrzycę, brała
udział w tygodnio-
wym obozie konnym
w Olsztynie,

• nasza uczennica zo-
stała finalistką Mało-
polskiego Konkursu
Biblijnego,

• autorski program z
edukacji regionalnej
„Wierność korze-
niom”, który został
przesłany do konkur-
su wojewódzkiego
„Bliższe Ojczyzny –

Małopolska” zdobył I
miejsce.

• szkoła, jako jedyna w
gminie i powiecie
otrzymała najwyższe
wyróżnienie przy-
znane przez Kapitułę
Stowarzyszenia La-
chów Sądeckich z
siedzibą w Podegro-
dziu „Złote Serce La-
chowskie” w roku
2005.

• nasza szkoła wydała
5 publikacji książko-
wych w ramach pro-
jektu „Tu jest mój
dom”. W publika-
cjach tych zostały za-
mieszczone prace
uczniów nadesłane
na organizowane
przez naszą szkołę
konkursy. W tym ro-
ku szkolnym jeste-
śmy organizatorami
dwóch konkursów
gminnych z cyklu
„Ocalić od zapomnie-
nia”.

Ważnym wydarze-
niem dla całej społecz-
ności szkolnej i lokalnej
była uroczystość nada-
nia i poświęcenia sztan-
daru z udziałem ks. bi-
skupa Wiesława Lecho-
wicza. Warto w tym
miejscu nadmienić, iż
środki finansowe na wy-
szycie sztandaru pozy-
skali nauczyciele i ro-

Przeszłość,
teraźniejszość i przyszłość
SPwRdziostowie
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dzice, angażując się w
liczne akcje.

Bardzo cenimy so-
bie współpracę ze Stowa-
rzyszeniem „Korzenie i
Skrzydła”. To właśnie z
inicjatywy stowarzysze-
nia nasza szkoła uczest-
niczyła w projekcie „O
zdrowie dbam, zasady
znam”. Kwota w wysoko-
ści ok. 20 000 zł została
pozyskana w ramach
Programu Operacyjnego
Funduszu Inicjatyw Oby-
watelskich. W ramach
projektu uczniowie brali
udział w nauce pływania
oraz kursie tańca w pro-
fesjonalnej szkole tańca.
Ponadto zostały wygło-
szone pogadanki eduka-
cyjne w zakresie zdrowe-
go odżywiania. Dla rodzi-
ców zostały zorganizo-
wane zajęcia fitness.

Staramy się rów-
nież sami pozyskiwać
środki finansowe na or-
ganizację różnych zajęć
pozalekcyjnych. W tym
celu zostały opracowane
przez nauczycieli i prze-
słane na konkurs dwa
wnioski w ramach PO KL
– Priorytet IX, Działanie

9.5 – Oddolne inicjatywy
edukacyjne na obsza-
rach wiejskich. Z niecier-
pliwością czekamy na li-
sty rankingowe zatwier-
dzone przez WUP w Kra-
kowie.

W obecnym roku
szkolnym realizujemy
kilka projektów, m.in.:
• Projekt „Pierwsze

uczniowskie doświad-
czenia drogą do wie-
dzy” – pozyskana
kwota to 14 000 zł na
pomoce dydaktyczne
oraz na zajęcia poza-
lekcyjne dla uczniów
klas pierwszych,

• Projekt rządowy „Ra-
dosna szkoła” – kwo-
ta 6 000 zł na wyposa-
żenie szkoły w pomo-
ce dydaktyczne.

• Program rządowy
„Szklanka mleka”
oraz „Owoce w szko-
le”.

Chcąc zapewnić
uczniom jak i nauczycie-
lom właściwe warunki
nauki i pracy, zmoderni-
zowaliśmy pracownię
komputerową. Zarówno
nauczyciele jak i rodzi-
ce, pozyskali środki fi-

nansowe na zakup kilku
nowych komputerów
oraz innych urządzeń
technicznych. W ofercie
edukacyjnej naszej szko-
ły mamy ciekawe zajęcia
pozalekcyjne, takie jak:
szkółka muzykowania lu-
dowego, zajęcia plastycz-
ne odbywające się pod
okiem instruktora GOK,
kółkazainteresowańpro-
wadzone przez nauczy-
cieli, język niemiecki, ję-
zyk angielski dla dzieci z
oddziału przedszkolne-
go, origami oraz nauka
języka esperanto. W
ubiegłym roku szkol-
nym uczeń z klasy IV re-
prezentował nasz kraj w
Międzynarodowym Kon-
gresie Języka Esperanto
w Białymstoku. Ponadto
organizujemy wiele cie-
kawych wycieczek, wy-
jazdów do kin, teatrów,
na basen. Dwukrotnie
już nasi uczniowie wyje-
chali do Kołobrzegu w
ramach Zielonej Szkoły.

Dzięki bardzo do-
brej współpracy szkoły
w rodzicami, na począt-
ku września wspólnymi
siłami zorganizowaliśmy
festyn „Pożegnanie Wa-
kacji w Rdziostowie”,
który cieszył się dużym
zainteresowaniem, nie
tylko społeczności lokal-
nej. Do organizacji festy-
nu włączyli się sołtys
wsi i radny Radosław
Potoczek, którzy rów-
nieżna co dzieńwspiera-
ją szkołę w różnych
przedsięwzięciach.

Szkoła, jak jużwcze-

śniej wspomniałam, w
swoim dorobku ma licz-
ne osiągnięcia i sukcesy.
Jest to możliwe dzięki
dużemu zaangażowaniu
wszystkich pracowni-
ków szkoły, rodziców
oraz wielu ludzi dobrej
woli. Przyczynia się do
tego również bardzo do-
bra współpraca z orga-
nem prowadzącym.
Dzięki wsparciu finan-
sowemu, które otrzy-
mujemy, mogliśmy wy-
konać niezbędne re-
monty i inwestycje; do-
posażyć szkołę w liczne
pomoce dydaktyczne,
nowe komputery, wy-
mienić krzesła i stoliki
uczniowskie oraz zaku-
pić nowy sprzęt sporto-
wy. Dążymy do tego,
aby nasza szkoła ciągle
się rozwijała, by była
atrakcyjna i spełniała
oczekiwania rodziców, a
uczniowie, uczyli się w
jak najlepszych warun-
kach. Jednym z kilku
marzeń społeczności
szkolnej jest poprawa
bazy sportowej. Na-
szym mottem działania
pozostają słowa Artura
Charlsa Clarka „ Jedyny
sposób, by odkryć gra-
nice możliwości, to
przekroczyć je i sięgnąć
po niemożliwe.”

Urszula Łabuda
Dyrektor Szkoły

Podstawowej
w Rdziostowie

Uroczystość nadania i poświęcenia sztandaru.
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W SKRÓCIE:

Remont zabytkowej ka-plicy dworskiej w Mar-cinkowicach – etap II
W dniu 22 lutego 2010Sejmik Województwamałopolskiego podjąłuchwałę w sprawieudzielenia dotacji naprace konserwatorskie,restauratorskie lub robo-ty budowlane przy za-bytkach wpisanych dorejestru zabytków, poło-żonych na obszarze wo-jewództwa małopolskie-go. Dzięki staraniomwójta oraz Wicemarszał-ka Województwa Mało-polskiego Leszka Zegzdydofinansowanie w kwo-cie 30 tys zł otrzymałaParafia Rzymskokatolic-ka w Marcinkowicach narealizacje drugiego etapuremontu zabytkowej ka-plicy dworskiej w Marci-nowicach.
W ubiegłym roku przyudziale środków w kwo-cie 20 tys zł z pochodzą-cych z Gminy Chełmiecrealizowany był pierw-szy etap remontu ka-pliczki i jak donosi lokal-na prasa przy okazji re-montu Proboszcz Parafiiw Marcinkowicach ks. Jó-zef Babicz odkrył drew-niany krucyfiks. Ks Ba-bicz zwrócił się o pomockonserwatorską do Pań-stwa Magdaleny i Stani-sława Stawowiaków, któ-rzy stwierdzili, iż jest tobardzo cenne dzieło ma-jące ponad 400 lat.
W związku z organizacjąprzez Okręgowy ZwiązekPiłki Nożnej w NowymSączu wakacyjnej impre-zy piłkarskiej dla dzieci imłodzieży pn: „SportoweWakacje z Piłką na Orli-kach”, Wójt Gminy Cheł-miec otrzymał serdecznepodziękowania ze stronyOZPN udostępniając za-plecze sportowe „Orlik2012” w Świniarsku doorganizacji imprezy.

W dniu 25.03. w
Urzędzie Gminy w
Chełmcu odbyło się
otwarcie ofert przetar-
gowych na wykonanie
remontów dróg powo-
dziowych na terenie gmi-
ny Chełmiec. Z począt-
kiem nowego roku wójt
przywiózł promesę ze

środków MSWiA na reali-
zację zadań drogowych
związanych z usuwa-
niem skutków klęsk ży-
wiołowych na rekordo-
wą jak dotąd kwotę 1
200 000 zł. Za pozyskane
dofinansowanie gmina
wyremontuje 7 dróg
gminnych w 4 miejsco-

wościach o długości
przeszło 7,5 km. W po-
niższej tabelce przedsta-
wiamy wykaz dróg, któ-
re wyremontowane zo-
staną za pieniądze z pro-
mesy w 2010 roku.

Nowe drogi w gminie

Wójt gminy Cheł-
miec Bernard Stawiarski
oraz Starosta Litmano-
vej Vasyl Vislocky podpi-
sali w dniu 18.02. w sali
posiedzeń Urzędu Gmi-
ny w Chełmcu porozu-

mienie o wspólnym apli-
kowaniu do Programu
Współpracy Transgra-
nicznej Polska – Słowa-
cja 2007 - 2013. Porozu-
mienierozszerzadotych-
czasową współpracę po-

między oboma gminami
w ramach powyższego
programu, nawiązaną
już przeszło rok temu
/na podstawie którego
gmina Chełmiec stara
się o budowę kanalizacji
sanitarnej w miejscowo-
ści Piątkowa/ i ma na ce-
lu wspólne startowanie
obu gmin partnerskich
w w/w programie w ra-
mach konkursów na pro-
jekty tzw. „miękkie”
związane z rozwojem
dziedzictwa kulturowe-
go obu gmin, sportu i tu-
rystyki.

Porozumienie o wspólnym
aplikowaniu do Programu Współpracy

Transgranicznej Polska – Słowacja
2007 - 2013

Podpisanie porozumienia przez wójta gminy oraz
starostę Litmanovej .
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Licząca 32 strony
książka na jednej z au-
kcji internetowych osią-
gnęła niedawno cenęnie-
mal 350 złotych.

Rodzina Szkarad-
ków z Rdziostowa ma tę
pozycję na własność..Zo-
stała jako spadek po oj-
cu i teściu Ignacym
Szkaradku który przez
ponad pięćdziesiąt lat
pełnił funkcję sołtysa
Rdziostowa.

Szkaradkowie to ro-
dzina z tradycjami.. Któż

nie znałby tego nazwi-
ska ? Szczególnie w gmi-
nie Chełmiec. To właśnie
oni rokrocznie wygrywa-
ją konkurs Palm Wielka-
nocnych w sądeckiej Ba-
zylice świętej Małgorza-
ty. Kwiaty do kilku
palm, w tym tej siedem-
nastometrowej robionej
właśnie do bazyliki robi
sama pani Maria.. syste-
matycznie, wieczorami..
A wyglądają jak żywe,
choć zazwyczaj powsta-
ją z bibuły .. piękne i bo-

gate w kolory – bogate
zupełnie jak historia
Rdziostowa... o jej pięk-
nie mówić raczej trud-
no.. to właśnie tu, w Ko-
tlinie Sądeckiej, u podnó-
ża Beskidu Wyspowego,
na lewym brzegu Dunaj-
ca w okresie I wojny
światowej we wsi stacjo-
nowała bateria legiono-
wa, której zadaniem by-
ło ostrzeliwanie drogi
położonej po przeciwnej
stronie Dunajca, a w jed-
nym z tutejszych do-
mów stacjonował wów-
czas Józef Piłsudski. W
czasie II wojny świato-
wej Rdziostów stał się
miejscem straceń. Nie-
wielu z żyjących miesz-
kańców pamięta te cza-
sy.. ale są tacy – jak brat
pani Marii, który widział
masowe mordy jako
dziecko, ukryty za zwała-
mi ziemi usypanymi we
wsi... Skazani sami kopa-
li doły , potem wpadali
do nich śmiertelnie ra-
nieni pociskami niemiec-
kich karabinów.. pozo-
stali mieszkańcy siłą
przyciągnięci na miejsce
zasypywali świeże ciała
wapnem.. potem zie-
mią.. Niejako z „urzę-
du„ sytuacje te obserwo-
wał sołtys:…. Te obrazy

wryły się głęboko w pa-
mięć i sprawiły, że jesz-
cze mocniej ukochał
polskość i ojczyznę.
Swoje obowiązki wypeł-
niał rzetelnie .Władza
Ludowa wręczyła mu
kilka odznaczeń.. Nigdy
nie przypiął ich do kla-
py swojej marynarki
..chował głęboko, jak
najgłębiej ..Był poważa-
ny i szanowany, ot do-
bry, szczery, Bogobojny
człowiek.

Sołtys Ignacy Szka-
radek zmarł w 1991 ro-
ku w wieku 85 lat. Pozo-
stała po nim skrzynia
pełna starych dokumen-
tów, pism datowanych
na przykład rokiem
1871, pieczęci lakowych
których wiek trudno
określić. Wśród tych
przedmiotów jest coś co
wstrząsnęło panią Ma-
rią .Książka wydana w
roku 1943, nosząca tytuł
KATYŃ. Książka, robi
niesamowite wrażenie
jeżeli komuś uda się
zerknąć do środka i
przeczytać choć kilka
wersów. Aż trudno
uwierzyć, że w czasie
wojny udało się wydać
dokument opowiadają-
cy i obrazujący ze szcze-
głami katyńską zbrod-

Andrzej Ciesielski "Katyń"
nakładem Gebethnera i

Wolfa 1943.

Pani Maria Szkaradek.
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nię, a przede wszystkim
jej „autorów”.

Przechowywana
wraz z innymi dokumen-
tami stanowi cenne źró-
dło informacji z tamtego
okresu oraz dowód na
to, że historia naszego
kraju była i jest tak waż-
na, że fakty opisywane
były rzetelnie tuż pod

okiem niemieckiego oku-
panta..

Po II wojnie świato-
wej sprawa Katynia była
skrzętnie ukrywana
przez wiele lat. Książka
o której mowa również.

-„Przecież za to
można było nawet iść
siedzieć”- mówi Maria
Szkaradek .

„Tak naprawdę to
trzeba by znaleźć czas ,
posegregować te papie-
ry , poukładać ..a jakby
tak znać język – odczy-
tać..”

Może kiedyśpomię-
dzy produkcją bibułko-
wych cudeniek do kolej-
nej palmy pani Maria za-
bierze się za segregację
tych cennych rodzin-
nych pamiątek..Może
kiedyś w ciepłej przytul-
nej kuchni pojawi się ja-
kiś historyk, osoba, któ-
ra oceni wartość doku-
mentów, oceni ich war-
tość, powie jak przecho-
wywać, żeby nie uległy
zniszczeniu..Żeby kolej-
ne pokolenia mieszkań-
ców Rdziostowa, albo i
całej Sądecczyzny mogły
kręcić głowami z niedo-

wierzaniem nad wie-
kiem pożółkłych papie-
rów..

A może trafią na
jakąś wystawę?

-„O tym zadecydu-
je mąż, w końcu to po
jego Ojcu” – mówi pani
Maria.

Wcześniej jednak z
pewnością oglądać bę-
dziemy kolejne wielka-
nocne palmy rodziny
Szkaradków …

A być może inni
mieszkańcy Rdziostowa
sięgną do starych
skrzyń , na strychy, do
piwnic..Może i tam cze-
kają na swój czas pożół-
kli „świadkowie histo-
rii”..

GOK

Fotografia stron książki „Katyń” .

W dniu 14 kwietnia
2010 roku w sali posie-
dzeń Rady Gminy Cheł-

miec odbyła się nadzwy-
czajna sesja Rady Gminy
Chełmiec na której radni

podęli uchwałę w spra-
wie uczczenia pamięci
Prezydenta Rzeczpospo-
litej Polskiej Lecha
Kaczyńskiego i Wszyst-
kich tragicznie zmar-
łych podczas katastrofy
lotniczej pod Smoleń-
skiem, przedstawicieli
władz państwowych, ko-
ścielnych, wojskowych,
kombatanckich i innych.
Uchwała został podjęta
poprzez aklamacje i każ-
dy z obecnych na sesji

radnych się pod nią
podpisał. Pod uchwałą
za zgoda rady swój pod-
pis złożył wójt gminy w
imieniu swoim jak i pra-
cowników Urzędu Gmi-
ny Chełmiec. Radni zo-
bowiązali wójta do
przesłania podjętej
uchwały wraz z depeszą
kondolencyjną do Kan-
celarii Prezydenta RP,
Kancelarii Sejmu RP
oraz Kancelarii Senatu
RP. A.B.

Uczczenie pamięci Prezydenta RP iWszystkich tragicznie zmarłych wkatastrofie lotniczej przez samorządGminy Chełmiec
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Środki już pozyskane
Początek roku 2010

pod względem pozyski-
wania zewnętrznych
środków finansowych
jest dla gminy Chełmiec
niezwykle udany. Do
gminy Chełmiec wpłynę-
ły bowiem znaczne su-
my pieniędzy na realiza-
cję istotnych inwestycji
gminnych. Na początku
roku wójt przywiózł pro-
mesę ze środków
MSWiA na realizację za-
dań drogowych związa-
nych z usuwaniem skut-
ków klęsk żywiołowych
na rekordową jak dotąd
kwotę 1 200 000 zł. Za po-
zyskane dofinansowanie
gmina wyremontuje 7
dróg gminnych w 4 miej-
scowościach o długości
przeszło 7,5 km.

W lutym przyzna-
no gminie ze środków
Programu Operacyjnego
–InnowacyjnaGospodar-
ka kwotę 2 700 000 zł na
realizacjęprogramu: „In-
ternecik też dla dzieci –
zapobieganie wyklucze-
niu społecznemu na tere-
nie gminy Chełmiec –
etap II”. Stanowi to aż
85% wartości całego pro-
jektu, pozostałe 15% za-

pewni ze swojego budże-
tu gmina Chełmiec. Dzię-
ki II edycji programu aż
271 rodzin uzyska na 8
lat darmowy dostęp do
internetu wraz z zesta-
wem komputerowym
oraz drukarką. W kom-
putery wyposażone zo-
staną jednostki gminne
/GOPS, GOK/ oraz szko-
ły.

W marcu podpisa-
no umowę z Urzędem
Marszałkowskim na dofi-
nansowanie zadań re-
montu trzech świetlic
gminnych w miejscowo-
ściach: Kurów, Kunów i
Wielopole na kwotę nie-
mal 370 tys. co stanowi
75 % kosztów kwalifiko-
wanych przedsięwzię-
cia. Pozostałą część sfi-
nansuje gmina Cheł-
miec. W tym samym cza-
sie podpisana został rów-
nież podobna umowa na
budowę boiska piłkar-
skiego wraz z zapleczem
szatniowym oraz trybu-
nami na kwotę niemal
340 tys zł. Przeszło 700
tyś wspomnianych po-
wyżej środków finanso-
wych pozyskane zostało
z Programu Rozwoju Ob-
szarów Wiejskich, które

gmina Chełmiec zdobyła
w konkursie organizowa-
nym przez Urząd Mar-
szałkowski Wojewódz-
twa Małopolskiego.

W ostatnim czasie
Gminny Ośrodek Pomo-
cy Społecznej pozyskał
pieniądze z funduszy
Unii Europejskiej na pro-
gram „Mój sukces w mo-
ich rękach”. Jest to pro-
gram aktywizacji miesz-
kańców wykluczonych
lub zagrożonych długo-
trwałym bezrobociem,
m.in. poprzez rożnego
rodzaju warsztaty i szko-
lenia zawodowe. Na reali-
zację programu pozyska-
no 240 tys. zł.
Pod koniec marca br.
gmina Chełmiec pozy-
skała kolejne jakże waż-
ne środki finansowe. W
konkursie ogłaszanym

przez Urząd Marszał-
kowski Województwa
Małopolskiego ze środ-
ków Małopolskiego Re-
gionalnego Programu
Operacyjnego udało się
otrzymać niebagatelną
sumę przeszło 2 300 000
zł na budowę hali
sportowej w Świniarsku.
Można powiedzieć, że
przyznając powyższą
dotację Urząd Marszał-
kowski docenił starania
gminy Chełmiec związa-
ne z budową obiektów
sportowo – edukacyj-
nych na terenie gminy
/aż 6 sal gimnastycz-
nych jednocześnie/.
Pieniądze uzyskane
dzięki tej dotacji posłu-
żą na nowe inwestycje –
planowana jest już bu-
dowa sali gimnastycznej
w Biczycach Dolnych,

Kolejne środki finansowe
pozyskane dla gminy Chełmiec –

przeszło 7 milionów złotych w
ciągu trzech miesięcy roku 2010.

Kurier Chełmiecki
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która to całkowicie za-
kończyłaby problem bra-
ku obiektów sportowych
przy szkołach na terenie
gminy Chełmiec.

Plany na rok 2010
W dniu 26 marca

starosta słowackiej gmi-
ny Litmanova Vasil Vi-
slocky oraz wójt gminy
Chełmiec Bernard Sta-
wiarski podpisali wnio-
sek, który złożony został
wspólnie przez obie gmi-
ny do Programu Współ-
pracy Transgranicznej
Polska – Słowacja. Zało-
żeniem tego programu
jest wspólne aplikowa-
nie partnerów o środki z
funduszy europejskich.
Motywem przewodnim
wspólnego projektu jest
budowa kanalizacji sani-
tarnej w Piątkowej, oraz
budowa oczyszczalni
ścieków z kanalizacją w
Litmanovej. Wartość
wniosku który zostanie
złożony to ponad 2 mln
euro z czego część przy-
padająca na gminę Cheł-
miec to 1,4 mln euro. Su-
ma ta stanowić będzie
aż 85% dofinansowania
tego zadania.

W chwili obecnej

opracowywany jest
wniosek wraz ze stu-
dium wykonalności na
termomodernizację bu-
dynkówużytecznościpu-
blicznej na terenie gmi-
ny Chełmiec. Projekt za-

kładał będzie docieple-
nie ścian i dachów, wy-
mianę pieców i instalacji
grzewczej na bardziej
efektywne, jak również
wymianę okien oraz za-
łożenie kolektorów sło-
necznych na budynkach
wszystkich szkół na te-
renie gminy Chełmiec,
Urzędu Gminy, GOPS i
GOK. Wartość projektu
nie przekroczy kwoty 5
milionów złotych. Aby
uzyskać dofinansowanie
na w/w zadania gmina
przystąpi do konkursu
w ramach Małopolskie-
go Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego. Po-
ziom dofinansowania ze
strony funduszy UE wy-
niesie 75%, resztę zagwa-
rantuje gmina Chełmiec.

Na ukończeniu jest
również projekt związa-
ny z budową placów za-
baw niemal w każdej
miejscowości gminy
Chełmiec /na terenach

będących własnością
gminy/. Gmina starać
się będzie o pieniądze z
Programu Rozwoju Ob-
szarów Wiejskich. Przy
wsparciu 500 000 zł gmi-
na dołoży 700 00 zł z wła-

snego budżetu.
Wciąż czekamy na

ocenę złożonego przed
kilkoma tygodniami
wniosku do unijnego
Programu Operacyjnego
Kapitał Ludzki na pro-
jekt pod nazwą: „Uru-
chomieniepunktuprzed-
szkolnego na terenie
Gminy Chełmiec”. Uru-
chomieniepunktuprzed-
szkolnegojestdofinanso-
wane w 100% przez fun-
dusze unijne. Cały pro-
jekt oszacowano na 750

000 zł.
Ruszył również na-

bór zorganizowany
przez Stowarzyszenie
Rozwoju Gminy Cheł-
miec w ramach Progra-
mu LEADER. Do tego

programu gmina Cheł-
miec aplikować będzie o
dofinansowanie budowy
sali gimnastycznej w
miejscowości Libranto-
wa. Kwota dofinansowa-
nia zapewniona z wspo-
mnianego programu to
500 000 zł.

A w roku 2011 bę-
dziemy aplikować o pie-
niądze na sale gimna-
styczną w Biczycach
Dolnych.

A.B.

Środki unijne na kanalizację wPiątkowej i oczyszczalniew Litmanovejo wartości 2 mln euro

2,3 mln zł ześrodków unijnych na budowę hali
sportowej w Świniarsku.
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Na początku 2009 r.
powstała w Klęczanach
grupa inicjatywna z po-
mysłem założenia OSP.

28.03.2009r. odbyło
się pierwsze spotkanie
na które przybyło dwu-
dziestu zainteresowa-

nych. Na następne spo-
tkanie postanowiono za-
prosić Komendanta
Gminnego OSP w celu
przedstawienia jakie za-
danie i obowiązki ma do
spełnienia OSP.

4 kwietnia odbyło
się zebranie mieszkań-
ców mające na celu po-
wołanie we wsi Klęczany
Ochotniczej Straży Po-
żarnej.Mieszkańcywyra-
zili wolę założenia OSP.
Wybrano dwie osoby do
zorganizowania zebra-
nia walnego i zarejestro-
wania OSP. Wśród
zebranych mieszkańców
jednogłośnie zostali wy-
brani: Bogusław Pie-
trzak – radny gminy
Chełmiec, Stanisław Kan-

tor – sołtys wsi Klęcza-
ny. W późniejszym cza-
sie do grupy tej dołączy-
ła Małgorzata Zając.

28.05.2009 odbyło
się I zebranie walne OSP.

Został przyjęty sta-
tut, wybrano komisję re-

wizyjną i zarząd. W
skład zarządu weszli:
• Stanisław Kantor –

prezes
• Bogusław Pietrzak –

vice prezes – naczel-
nik

• Marek Bułat – skarb-
nik

• Małgorzata Zając – se-
kretarz

Członkowie:
Jan Smoleń, To-

masz Kwiatkowski, Woj-
ciech Jakubowski.

OSPKlęczanypodję-
ła starania o przejęcie
byłego budynku po
ośrodku zdrowia. Nie-
szczęściem było to, że
kilka miesięcy wcześniej
wyraziliśmy zgodę na je-
go sprzedaż. Rada Gmi-

ny w Chełmcu to zaak-
ceptowała i została wsz-
częta procedura przetar-
gowa. Podjąłem razem z
mieszkańcami Klęczan
starania o uchyleniu
uchwały Rady Gminy i
przejęcie budynku przez
OSP. Na spotkaniu
przedstawicieli OSP Klę-
czany z wójtem, wyrażo-
no zgodę na przejęcie
budynku na OSP. W
styczniu 2010 roku zosta-
ła podpisana umowa o
przejęciu budynku.
Obecnie do OSP należy
32 strażaków. 14 z nich
ukończyło kurs straża-
ków – ratowników.

Obecnie nie posia-
damy ubrań ochronnych
i sprzętu p-poż. co wy-
klucza z udziału w ak-
cjach ratowniczo – gaśni-
czych, Ale mam nadzie-
ję, że niedługo przy po-
mocy gminy uda nam
się ruszyć do akcji ratow-
niczej. Bierzemy za to
czynny udział w życiu
kulturalnym. Grupa ko-
lędnicza zajęła III miej-

sce na przeglądzie ogól-
nopolskim w Bukowinie
Tatrzańskiej pod kie-
runkiem p. J. Jacaka.
Braliśmy udział w prze-
glądzie palm wielkanoc-
nych.

Rozpoczeliśmy re-
mont budynku, aby
można go było użytko-
wać. Zaangażowanie
strażaków jest bardzo
duże – malowanie i
układanie posadek wy-
konujemy we własnym
zakresie.

Dzięki m.in. moim
staraniom jeszcze w
tym roku zostaną zreali-
zowane następujące za-
dania w Klęczanach:
• remont drogi w kie-

runku Klęczany – Ro-
la,

• remont drogi Klęcza-
ny - Zagórze w kie-
runku Sarotów,

• wodociąg Klęczany –
Zagórze,

• monitoring przy
szkole Podstawowej w
Klęczanach.

Bogusław Pietrzak

Bogusław Pietrzak - Radny Gminy Chełmiec przed
budynkiem remizy OSP Klęczany.

Ochotnicza
Straż Pożarna
wKlęczanach
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Gmina Chełmiec
przeszła pozytywnie we-
ryfikację formalną i me-
rytoryczną kolejnego
konkursu pn. „Interne-
cik też dla dzieci – etap
II”. Projekt uzyskał 83,5
pkt, dzięki czemu zna-
lazł się na 1 miejscu
wśród podmiotów apli-
kujących o w/w środki –
tylko 8 gmin lub powia-
tów z całego kraju dosta-
ło pieniądze na realiza-
cję programu w 2010 ro-
ku. Pieniądze pochodzą

ze środków unijnych –
PO Innowacyjna Gospo-
darka działanie 8.3 prze-
ciwdziałanie wyklucze-
niu społecznemu.

Główne założenia
projektu polegają na za-
kupie zestawów kompu-

terowych wraz z podłą-
czeniem do internetu,
oraz przeprowadzeniu
szkolenia z zakresu ko-
rzystania z komputera i
internetu. W ramach
projektudarmowepodłą-
czenie do internetu
wraz z zestawem kompu-
terowym uzyska 271 ro-
dzin wielodzietnych, ma-
tek samotnie wychowu-
jących dzieci oraz osób
niepełnosprawnych z te-
renu Gminy Chełmiec.
Wszystkich w/w benefi-

cjentów wskazał Gmin-
ny Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej w Chełmcu na
podstawie ankiet rozsy-
łanych do mieszkańców
korzystających z usług
GOPS-u, których nie stać
na zakup takiego sprzę-

tu ani na dostęp do inter-
netu. W komputery za-
opatrzone zostaną także
wszystkie budynki gmin-
ne: szkoły, Urząd Gminy,
GOPS, GOK – razem 84
sztuki zestawów kompu-

terowych. Pieniądze w
wysokości 2 780 277,75
tys zł udało się otrzymać
ze środków unijnych w
ramach Programu Ope-
racyjnego Innowacyjna
Gospodarka dzięki stara-
niom wójta gminy. Reali-

zacja projektu nie była-
by jednak możliwa bez
wsparcia ze strony gmi-
ny, które wójt zadekla-
rował już w momencie
starania się o w/w środ-
ki zewnętrzne. Wartość

całego projektu szaco-
wana jest bowiem na
kwote 3 270 915 zł. Róż-
nica w wysokości 490
tys. zł zostanie pokryta
z budżetu Gminy Cheł-
miec.

M.B.

67 mieszkańców
gminy Chełmiec w swoje
ręce otrzymało zestawy
komputerowe wraz z do-
stępem do internetu w
ramach I etapu projektu
„Internecik też dla dzie-
ci – zapobieganie wyklu-
czeniu społecznemu na
terenie Gminy Cheł-
miec” - realizowanego
poprzez działanie 8.3
„Przeciwdziałanie wy-

kluczeniu cyfrowemu –
e-Inclusion”.

Uczestnicy projek-
tu otrzymają bezpłatny
dostęp do internetu
łącznie na okres ośmiu
lat. Przekazany sprzęt
stanie się własnością
mieszkańców po 3 la-
tach od zakończenia pro-
jektu, a w tym okresie
zostanie objęty gwaran-
cją w przypadku jakich-

kolwiek usterek.
W skład zestawu

komputerowego wcho-
dzi:
• KomputerTrilinePro-

fi
• opis: MS W7H, Ope-

nOffice, Panda Inter-
net Security, klawia-
tura, mysz, głośniki,
listwa zasilająca

• Monitor LCD Hyun-
dai 22”

• Urządzenie sieciowe
TP-Link

Warto zaznaczyć,
iż Gmina Chełmiec bę-
dzie realizować II etap
projektu w którym
przekazanych zostanie
270 zestawów kompute-
rowych.

Projekt jest współ-
finansowany przez Unię
Europejską.

M.B.

Mieszkańcy gminy otrzymali komputery wraz zdostępem do internetu

Komputery dla mieszkańców gminy.

Razem z darmowego sprzętu oraz dostępu do internetu korzystać będzie na terenie Gminy
Chełmiec 338 rodzin – czyli ok. 1300 osób. Całkowita kwota przeznaczona na realizację obu za-

dań to niemal 4 mln złotych, z czego niemal 3. 300 000 zł pochodzi ze środków unijnych.

Przeszło 3 miliony nakomputery i internet dlamieszkańców Gminy
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Jeszcze kilka lat te-
mu pomarzyć mogliśmy
o tym, co mamy teraz.
Rekreacja sportowa wpi-
sała się na dobre w ka-
lendarz naszej gminy.
Rzec mogę, iż ten rok
przyniesie dla każdego
mieszkańca różne wyda-
żenia sportowe. Wraz z
nadejściem wiosny ru-
szyły rozgrywki piłkar-
skie o Puchar Wójta Gmi-
ny Chełmiec 2010 połą-
czone z projektem „Or-
lik Małopolska”, w któ-
rych na starcie
zanotowaliśmy rekordo-
wą liczbę 30 drużyn.
Trwające rozgrywki gło-
śno odbiły się na Sądec-
czyźnie – zainteresowa-
nie mediów oraz zyska-
nie Honorowego Patro-
natu Marszałka Woje-
wództwa Małopolskiego
Pana Marka Nawary mó-
wią same za siebie.

„Pomysł to jedno,
realizacja to drugie – nie
wystarczy coś zorganizo-
wać, ale należycie na bie-
żąco realizować”.

Na pytanie, czy
mieszkańcy odczuwają
głód sportu mówię tak.
Sport w gminie to nie
tylko piłka. Wiosenna
trwająca rywalizacja w
tenisa stołowego zgro-
madziła 33 uczestników.
Kurs tańca od podstaw
zgromadził ponad 20
par amatorów dobrego
tańca. Wiosenny turniej
szachowy zgromadziłpo-
nad 70 zainteresowa-
nych. Natomiast piłka
siatkowa przyciągnęła
aż 18 zespołów. Tak licz-
ny udział mieszkańców
pokazuje, że zaintereso-
wanie sportem w gminie
jest duże, tym bardziej,
że to początek organizo-
wanych imprez. W pla-

nach jest organizacja
rozgrywek w takich
dyscyplinach jak tenis
ziemny, koszykówka, pił-
ka plażowa czy dart. Mi-
łośników gier karcia-
nych pocieszyć można
faktem, iż zaplanowane
zostały rozgrywki on – li-
ne dzięki nowo powstają-
cej stronie internetowej
o tematyce sportowej.
Zaznaczyć należy, iż
wszelkiezakończoneroz-
grywki w innych katego-
riach odbywać się będą
cyklicznie.

Organizator Stowa-
rzyszenie Rozwoju Gmi-
ny Chełmiec zaprasza
wszystkich do udziału w

rozgrywkach o Puchar
Wójta. Wszelkie infor-
macje dostępne pod
www.lgdchelmiec.eu

Na koniec przed-
stawiamy rezultaty wio-
sennego turnieju sza-
chowego, którego po-
wtórka nastąpi w kolej-
nym kwartale. Senior
męski - Marek Michalik;
Junior męski – Przemy-
sław Reichel; Senior
żeński – Sylwia Kowalik;
Junior żeński – Weroni-
ka Mikołajewska; Szkoła
Podstawowa kat. mę-
skiej – Bartłomiej Bie-
lec.

Kamil Zyzak

Turniej tenisa stołowego.

Turniej szachowy.

Turniej siatkarski.

Reaktywacja

Sportu w

Gminie
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Stowarzyszenie
Rozwoju Gminy Cheł-
miec organizator piłkar-
skiego turnieju o Puchar
Wójta Gminy Chełmiec
2010 połączonego z pro-
jektem "Orlik Małopol-
ska" otrzymało niezbęd-
ny sprzęt sportowy w po-
staci piłek, znaczników
oraz elementów trenin-
gowych. Firmy, które
przyłączyły się do wspól-
nej inicjatywy to sklep
sportowy Gol Sport,
sklep z artykułami węd-
karskimi SwiatWedka-
rza.pl oraz przedsiębior-
stwo Amper.

W efekcie otrzyma-
no 7 piłek do gry w piłkę
nożną, 4 pary znaczni-
ków, 2 pary drabinek tre-
ningowych oraz 2 pary

znaczników treningo-
wych. Przekazany
sprzęt służyć będzie dla
zaplecza sportowego
"Orlik 2012" w Świniar-

sku na którym rozgry-
wane są powyższe roz-
grywki.

K.Z.

Gmina Chełmiec ko-
ordynator sportowego
projektu „Orlik Małopol-
ska” zyskuje patronat
honorowy Marszałka
Województwa Małopol-
skiego Pana Marka Na-
wary.

W opinii Pana Mar-
szałka cel, jaki przyświe-
ca przedsięwzięciu jest
trafny i zasługuje na
szczególne uznanie i wy-
różnienie Władz Woje-
wództwa Małopolskiego,
bowiem promuje zdro-
wy i aktywny tryb życia
oraz popularyzuje roz-
grywki piłkarskie wśród
młodego pokolenia.

Przypomnijmy,
główny cel zadania to na-
wiązanie współpracy z
Gminami Województwa

Małopolskiegoposiadają-
ce zaplecze sportowe Or-
lik 2012. Współpraca ma
za zadanie stworzenie re-
gularnychrozgrywekpił-
karskich pod nazwą
„Turniej o Puchar Wój-
ta, Burmistrza Gminy”
oraz najważniejsze zada-
nie „Małopolska Liga Mi-
strzów Orlika” - w której
to rywalizować będą naj-
lepsze drużyny danej
Gminy. Miło jest poinfor-
mować, iż pierwszym go-
spodarzem Ligi Mi-
strzów Orlika została
Gmina Chełmiec, która
ugości całą Małopolskę.

Wszelki przebieg
projektu aktualizowany
zostanie na specjalnej
powstającej stronie in-
ternetowej.

Pozostaje wierzyć,
iż Gminy Województwa
Małopolskiego dołączą
do jakże cennego projek-
tu dostarczając swoim
mieszkańcom niepowta-
rzalnych przeżyć sporto-
wych. Na tej stronie bę-
dą zamieszczane staty-
styki, recenzje, wywia-
dy, opinie.

Informujemy, iż
obecne rozgrywki pił-
karskie o Puchar Wójta
Gminy Chełmiec prowa-
dzone są pod oficjalną
stroną Stowarzyszenia
Rozwoju Gminy Cheł-
miec www.lgdchel-
miec.eu / zakładka piłka
nożna.

K.Z.

Patronat Honorowy Marszałka Województwa
Małopolskiego nad projektem „Orlik Małopolska”

Turniej piłkarski.

Sprzęt sportowy dla "Orlika"

Najbliższe wydarzenia sportowe. Więcej informacji na stronie:
www.lgdchelmiec.eu
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„Nieprzejdęobojęt-
nie obok nikogo, kto po-
trzebuje pomocy”- tak
postanowił sobie młody
Stanisław Pachowicz,
kiedy przygotowywał
się do służby Bogu i lu-
dziom. Nie zawsze ta po-
moc ma wymiar fizycz-
ny – czasami trzeba ko-
goś wysłuchać.. bo w ob-
liczu choroby czy cier-
pienia człowiek bywa
bezsilny ..

KsiądzStanisławPa-
chowicz w kapłaństwie
od lat dwudziestu , w
Chomranicach od dwóch
Administrator parafii,
pełni obowiązki probosz-
cza, uczy religii – 25 go-
dzin tygodniowo. Przez
wszystkie lata kapłań-
stwa przeszedł służąc lu-
dziom w kilku parafiach.
W Chomranicach - jak
mówi - spotkał najlep-
szych..

Każdy mały chło-
piec marzy o tym aby

być policjantem, księ-
dzem, strażakiem …jed-
nak wcześniej czy póź-
niej trzeba wybrać tę
przeznaczoną sobie dro-
gę. ”Jeżeli Pan Bóg puka
do serca, to kiedyś
wreszcie trzeba Go wpu-
ścić” – i to jest właśnie
ta decyzja pełnienia służ-
by. I taką decyzję podjął
ksiądz Stanisław Pacho-
wicz, choć jego droga do
kapłaństwa nie była ła-
twa ..chcąc studiować
musiał najpierw podjąć
pracę, ale dla chcącego
nie ma nic niemożliwe-
go. I tak jest do dziś.

Ksiądz Stanisław
urodził się w Limanowej,
ale jego dom rodzinny
stoi w Laskowej, tam też
mieszkają jego rodzice,
których z braku czasu
odwiedza rzadziej niż by
chciał i mówi o tym z ża-
lem.. Pierwszą jego para-
fią były Biesiadki pod
Brzeskiem. -„Trafiłem

tam na dwa tygodnie w
zastępstwie chorego
księdza i zostałem na
dwa lata. Mieszkańcy by-
li tam dobrzy, zwłaszcza
dzieci, w końcu to była
mała wioska”. Później
jakby dla kontrastu była
parafia św. Krzyża w Dę-
bicy -”To już miasto, blo-
kowisko, tam było dużo
pracy jeżeli chodzi o
dzieci.. do komunii przy-
stępowało ich 220 więc
było co robić. Ale i satys-
fakcja była, kiedy dzieci,
które nie miały dokąd
pójść przychodziły na
plebanię, gdzie organi-
zowaliśmy dla nich prze-
różne zajęcia..”

Następną miejsco-
wością, w której ks. Sta-
nisław spędził 5 lat swo-
jegożycia, było Krościen-
ko. Tam również praco-
wał z dziećmi i młodzie-
żą i te lata wspomina
bardzo mile: - „mogłem
chodzić z nimi na wy-
cieczki, jakoś inaczej spę-
dzać czas i dodatkowo
przez te wyprawy przy-
ciągałem ich do Boga, do
kościoła”. Pracując w
Krościenku ksiądz Stani-
sław rozpoczął kurs
przewodnika górskiego .
Z potrzeby niejako, bo
organizując wyprawy
czuł się pewniej i z zami-
łowania do gór, bo góry
kocha ogromnie, ale ten
temat za chwilę Nie da-

ne mu było jednak
ukończenie kursu w pa-
rafii w Krościenku. W
połowie drogi los - a ra-
czej biskup- skierował
go do Muszyny.. Tam też
teren górzysty ale do
Nowego Targu na wy-
kłady już dalej. Nie zra-
ziło to jednak przyszłe-
go przewodnika. Pracu-
jąc w Muszynie ksiądz
Stanisław zakończył
kurs przewodnika gór-
skiego i terenowego na
Małopolskę. Od tego
czasu chodził na górskie
wycieczki z większą
pewnością siebie a ko-
lejni młodzi ludzie zbli-
żali się do Boga , bo jak
mówi „takie wyprawy
łączą” .. I kolejny dom -
Tarnów i parafia Serca
Pana Jezusa .. Dwa lata
przeminęły bardzo
szybko. Tuż przed koń-
cem wakacji ksiądz Sta-
nisław otrzymał wezwa-
nie do Chomranic. Tu
też minęły już dwa lata
posługi..

Taki już los księ-
dza, że trafia do wielu
miejsc w swoim życiu
zmienia otoczenie, pa-
rafian, dom.. ”Najgorsze
to pakowanie i przeno-
siny „-uśmiecha się
ksiądz Stanisław- tyle
tego do zabrania i tak
wiele razy już przeno-
szone ..” Takie przepro-
wadzki nie są łatwe.Ks Stanisław Pachowicz.

„Nie przejdę obojętnie obok
nikogo, kto potrzebuje pomocy”
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-„Najtrudniej było

rozstać się z pierwszą
parafią, tak, z Biesiadek
było ciężko wyjechać, z
Dębicy też, choć już tro-
chę łatwiej. Nie dlatego,
że człowiek robi się nie-
czuły, po prostu dorasta
się do tej służby.. teraz
to wydaje się normalne.
I wszędzie gdzie się trafi
trzeba ludziom okazy-
wać serce, wtedy adap-
tacja jest łatwiejsza”.

Praca z młodzieżą
to codzienne wyzwania,
zwłaszcza, że zmieniają
się czasy teraz nie ma
problemu z dostępem
do środków masowego
przekazu, Internetu. Nie-
stety nie ma też proble-
mu z dostępem do złych
rzeczy. To powoduje, że
młodzi ludzie częściej
czują się zagubieni, osa-
motnieni, również w ro-
dzinach kiedy rodzice
pracują cale dnie, albo
za granicą.. Ale to nie
znaczy, że młodzież jest
teraz zła , gorsza niż kie-
dyś Młodzież jest za-
wsze wspaniała, tylko
trzeba okazać jej zrozu-
mienie, zaakceptować.
Młodym ludziom braku-
je kogoś kto by im wska-
zał właściwą drogę .

Dlatego zabiera
młodych w góry . W gó-
rach Pan Bóg jest bliżej
człowieka i człowiek bli-
żej Boga - tę prawdę
ksiądz Stanisław po-
twierdza.. Góry to jego
pasja.. wędrówki, góry,
przyroda, zachody słoń-
ca, kwiaty , przyroda i fo-

tografowanie tak spędza
każde wakacje ..w gór-
skiej ciszy można usły-
szeć tak wiele.. przeżyć
wspaniałe rekolekcje..

„Zacząłem od na-
szych gór, od Beskidów,
potem były Tatry a po-
tem inne góry, dalsze,
Dolomity ..Alpy Juliań-
skie na Słowenii i ostat-
nie , które moim zda-
niem są najpiękniejsze
to góry w Rumunii. Tuż
pod ukraińską granicą.
Gdybym wiedział, że
moi koledzy wybierają
się właśnie tam, to pew-
nie bym nie pojechał ..i

nawet byłem trochę zły
.Ale teraz nie żałuję :naj-
piękniejsza jest tam ta
dzikość przyrody.. tam
nie ma nikogo: przyroda
, człowiek i Pan Bóg. Nie-
samowita sprawa”.

Pasje księdza Stani-
sława? Trzy: góry, foto-
grafie i książki, których
większość musiał zosta-
wić w domu rodzinnym ,
bo w ciasnych dwóch po-
koikach plebanii w
Chomranicach się nie
zmieściły. Ale być może
za jakiś czas będzie je
mógł tam zawieźć .Są bo-
wiem dobre wieści, że w
Chomranicach będzie

nowa plebania, tuż
obok nowego kościoła .
Budynek większy od
obecnego, w którym
zmieszczą się wszyscy

księża obecnie pracują-
cy w parafii, a może na-
wet kolejni - bo – zda-
niemksiędzaadministra-
tora -biorąc pod uwagę
wielkośćparafiiprzydali-
by się kolejni.

Prócz budowy no-
wej plebanii -planów i
ich realizacji jest sporo ..
udało się skończyć par-
king, pomogli parafia-
nie, pomógłpowiat , gmi-
na, KSS Klęczany i w
ostatnie Święta Wielka-
nocne było gdzie zapar-
kować. I co najważniej-
sze teraz jest bezpiecz-
niej. Jest w Chomrani-
cach piękny nowy ko-

ściół, wybudowany przy
ogromnym zaangażo-
waniu księdza prałata
Jana Janika i parafian.
Wprawdzie sporo jest
jeszcze do zrobienia
szczególnie przy jego
otoczeniu, ale ks. Stani-
sław jest dobrej myśli.
Tak samo jeżeli chodzi o
renowację zabytkowego
kościółka, który na-
prawdę jej wymaga.
Udało się już zdobyć
dotację więc być może
jeszcze w tym roku uda
się również rozpocząć
renowację głównego oł-
tarza z obrazem Matki
Bożej Chomranickiej.
–„Konieczne jest rów-
nież poszerzenie cmen-
tarza wybudowanie dro-
gi procesyjnej, chciał-
bym ,żeby powstały
chodniki koło drogi po-
wiatowej, chodzą tędy
dzieci sporo tego, ale z
Bożą pomocą i z taką
życzliwością z jaką się
tutaj spotkałem , wie-
rzę, że wszystko uda się
zrealizować”.

GOK

Ks Stanisław Pachowicz.

„Kiedy myślałem o tym ,żeby zostać

księdzem chciałem tak robić, aby

żadnego potrzebującego nie zostawić

bez pomocy.. okazało się jednak ,że

w wielu przypadkach człowiek jest

bezsilny , na przykład w ciężkiej cho-

robie wtedy trzeba wysłuchać i to też

jest pomoc…”
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Rozmowa z Wiesła-
wem Szołdrowskim –
mieszkańcem Trzetrze-
winy, Radnym Gminy
Chełmiec.

To już Pana trzecia
kadencja w Radzie Gmi-
ny Chełmiec jak by Pan
podsumował swoją do-
tychczasową pracę.

Zgadza się to już
trzecia moja kadencja w
radzie ale najbardziej
owocna w inwestycje
dla mieszkańców Trze-
trzewiny ponad 7 mln zł
w latach 2006 – 2010 - z
czego jestem bardzo
zadowolony tak jak i
mieszkańcy Trzetrzewi-
ny

Jakie inwestycje
Pan ma na myśli?

W pierwszej kolej-
ności chodzi o dostarcze-
nie wody mieszkańcom
Trzetrzewiny - udało
się to po wielu latach.
Co jest jeszcze istotne
wkrótce znaczna część
mieszkańców wsi będzie
zaopatrywana w wodę z
gminnych ujęćw Marcin-
kowicach przez co unie-

zależnimy się od zasila-
nia w wodę z gminy Po-
degrodzie i zniknie pro-
blem brakującej wody w
szkolnym wodociągu.
Należy przy tym wspo-
mnieć, że oprócz gminy
dostawcą wody dla
mieszkańców Trzetrze-
winy jest Spółka Wodo-
ciągowa Biczyce Dolne.
Dzięki temu cała wieś
ma możliwość podłącze-

nia się do sieci wodocią-
gowej.

Ponadto w tej ka-
dencji zostało wyremon-
towanych najwięcej na-
wierzchni asfaltowych i
betonowych dróg gmin-
nych oraz udało się wy-
konać chodnik przy dro-
dze krajowej. Skala ta
przerosła oczekiwania
moje jak i mieszkańców

Trzetrzewiny.
Jesteśmy bardzo za-

dowoleni, że tak w szyb-
kim tempie budowana
jest sala gimnastyczna
przy Zespole Szkół w
Trzetrzewinie – jeszcze
rok temu nie było nawet
dokumentacji projekto-
wej na budowę sali.

W takim razie skąd
na to wszystko pienią-
dze?

Wszystkie wymie-
nione inwestycje były i
są finansowane ze środ-
ków własnych gminy
oraz z dotacji i to bez
żadnych kredytów. Nie-
wątpliwie jest to zasługa
racjonalnej gospodarki
finansowej w gminie,
przez co udało się wygo-
spodarować środki na in-
westycje i realizuje się

oczekiwania mieszkań-
ców Gminy Chełmiec.

A jak układa się Pa-
na współpraca w radzie
gminy?

Z zdecydowaną
większością radnych
współpraca układa się
poprawnie, natomiast
są jednostki w radzie z
którymi współpraca
układa się o wiele gorzej
lub nawet tej współpra-
cy nie ma. Jestem do-
datkowo Przewodniczą-
cym Komisji Budżetowej
– przez co mam w pe-
wien sposób wpływ na
kształt finansów i inwe-
stycji w gminie.

Nie sposób nie spy-
tać czy będzie Pan kan-
dydował na kolejną ka-
dencję w radzie?

Mam już bardzo
duże doświadczenie
oraz duże zaufanie
wśród mieszkańców
więc nie mam wyjścia
dalej będę się starał jak
najlepiej sprawować
swój mandat.

Dziękuje za rozmo-
wę. A.B.

Trzetrzewina – wieś z dynamicznym rozwojem w ostatnich latach

Inwestycje w latach 2006 - 2010

Sala gimnastyczna – 2 059 360 zł

Sieć wodociągowa – 1 837 160 zł

Drogi – blisko 2 100 000 zł

Chodnik - 537 705 zł

Boisko sportowe – 604 804 zł

Wieś Trzetrzewina w skrócie:

Wieś Trzetrzewina leży we wschodniej

części Beskidu Wyspowego.

Przez wieś przepływa potok Niskówka,

który wpada do Dunajca.

Wieś podzielona jest na trzy przysiółki :

Łysa Góra, Sołtystwo i Bołdoniec,

l iczy blisko 1 700 mieszkańców a pod

względem powierzchni zajmuje 925 ha. Obec-

nym sołtysem wsi jest Marian Lorek. Miesz-

kańcy mają swojego reprezentanta w Radzie

Gminy Chełmiec – radnego Wiesława Szoł-

drowskiego.Radny Gminy Chełmiec Wiesław Szołdrowski.
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W roku 2010 plano-
wane jest na przełomie
lata i jesieni rozpoczęcie
prac budowlanych zwią-
zanych z wykonaniem
sieci kanalizacyjnej i wo-
dociągowej w kilku miej-
scowościach gminy Cheł-
miec. W chwili obecnej
bardzo zaawansowane

są prace związane z wy-
konywaniem dokumen-
tacji na kanalizację w na-
stępujących miejscowo-
ściach:
• Niskowa,
• Wielogłowy,
• Wielopole,
• Ubiad,
• Dąbrowa

oraz na wodociągi w
miejscowościach:

• Paszyn /Kuklów/,
• Boguszowa,
• Klęczany Zagórze,

W chwili obecnej
ogłoszony został już
przetarg na budowę sie-
ci wodociągowej w miej-
scowościKurów.Pozosta-

łe wymienione powyżej
projekty są w fazie koń-
czenia prac projekto-
wych oraz uzgodnień.
W miesiącach wakacyj-
nych spodziewane są
już pierwsze pozwole-
nia na budowę.

A.B.

Przeszło 90 km kanalizacji i wodociągów wkrótce dorealizacji w gminie Chełmiec

Poniższa tabela przedstawia miejscowości, w których projektowana jest i budowana będzie w niedługim
czasie kanalizacja sanitarna oraz długości sieci głównej tejże kanalizacji. Całościowa długość sieci wyniesie

przeszło 64 km.

Kolejna tabela przedstawia z kolei wybrane długości sieci wodociągowej oraz miejscowości, w których w
najbliższym czasie sieć ta będzie budowana.

Klub Radnych ZGODA przy Gminie Chełmiec w swoich działaniach będzie kierował szczególną uwagę
na rozwiązanie najistotniejszych problemów mieszkańców naszej gminy. N aszym zadaniem jest dbałość
o racjolany i równomierny rozwój każdego zakątka gminy, a wspólne działanie radnych i wójta mają przy-
nosić mieszkańcom korzyści. Będziemy przekonywać i propagować że, dobry pomysł, rzetelna praca i
uczciwe zarządzanie dobrem wypracowanym przez mieszkańców gminy powinny być istotą każdego sa-
morządu. Chcemy dobrych relacj i i współpracy z wójtem, by w spokojnej atmosferze, merytorycznej dys-
kusj i , właściwej oceny sytuacji podejmować najlepsze decyzje służące dobru wspólnemu nie zaś party-
kularnym interesom pojedynczych osób czy partyjniactwu.

J ako samorządowcy chcemy skończyć z zasadą i przekonaniem społeczeństwa, że urzędnik
w Warszawie wie lepiej na co mieszkańcy gminy mają wydawać swoje pieniądze.

W tym, względzie będziemy propagować i przekonywać do naszej dewizy
„U MI EMY I POTRAFI MY GOSPODARZYĆ SAMI ”

J ako Klub Radnych już dzisiaj zapraszamy do współpracy każdego komu zależy na rozwoju
i pomyślności ludzi w naszej gminie.

Przewodniczący Klubu Radnych „ZGODA” Wiesław Szołdrowski.
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Gminna Komisja
Profilaktyki i Rozwiązy-
wania Problemów Alko-
holowych (GKRPA) w
Chełmcu realizuje zada-
nia wynikające z ustawy
o wychowaniu w trzeź-
wości i przeciwdziałaniu
alkoholizmowi i na ten
cel planuje wydać w
2010 roku kwotę 235 000
zł.

W 2010 roku w kwo-
cie 126 000 zł zostaną do-
finansowane instytucje,
stowarzyszenia realizu-
jące zadania z zakresu
rozwiązywania proble-
mów alkoholowych zle-
cone przez Gminę w dro-
dze konkursu, który zo-
stał rozstrzygnięty w
marcu b.r.

I tak kwota 80 000
zł zostanie przeznaczo-
na na dofinansowanie
wypoczynku letniego
dla dzieci i młodzieży z

rodzin dysfunkcyjnych z
programemprofilaktycz-
nym (kolonie, oazy, obo-
zy, zielone szkoły) z po-
działem na instytucje:

• Parafia Rzymsko – Ka-
tolickawMarcinkowi-
cach zorganizuje oa-
zę – kwota 3 000 zł,

• Stowarzyszenie Sur-
sum-Corda zorgani-
zuje kolonie - kwota
16 000 zł,

• Stowarzyszenie Para-
fiak zorganizuje zielo-

na szkołę - kwota
4 000 zł,

• Zgromadzenie Sióstr
Zmartwychwstania
Pańskiego w Nisko-

wej zorganizuje oazę
- kwota 8 000 zł,

• Nowosądeckie Stowa-
rzyszenie Pedagogów
STOP zorganizuje
Obóz Liderów – kwo-
ta 4 000 zł,

• Parafia Rzymsko-Ka-
tolicka Chomranice
zorganizuje kolonię
letnią - kwota
6 000 zł,

• Stowarzyszenie Roz-
woju Gminy Cheł-
miec zorganizuje zie-
loną szkołę - kwota
3 000 zł,

• Parafia Rzymsko – Ka-
tolicka w Trzetrzewi-
nie zorganizuje oazę
- kwota 9 000 zł,

• Stowarzyszenie Ro-
dzin Katolickich Die-

cezji Tarnowskiej
zorganizuje oazę -
kwota 8 000 zł,

• Parafia Rzymsko Ka-
tolicka w Niskowej
zorganizuje kolonię -
kwota 9 000 zł,

• Parafia Rzymsko –
Katolicka Wielogło-
wy - kwota 10 000 zł

Kwota 46 000 zł
zostanie przeznaczona
na dofinansowanie im-
prez sportowych, pro-
mujących zdrowy styl
życia dla następujących
instytucji:
• Parafia Rzymsko-Ka-

tolicka w Marcinko-
wicach zorganizuje
festyn rodzinny – pa-
rafiada - kwota
12 000 zł,

• LKS Marcinkowice
zorganizuje rodzinny
turniej piłki plażowej
- kwota 3 000 zł,

• LKS Amator zorgani-
zuje turniej piłkarski
- kwota 3 000 zł,

• LKS Dąbrovia zorga-
nizuje turniej piłki
nożnej trampkarzy
młodszych oraz naj-
młodszych - kwota
3 500 zł,

• OSP Paszyn zorgani-
zuje turniej tenisa
stołowego - kwota
3 000 zł,

• LKS Świniarsko zor-

Gminna Komisja Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych

Członkowie GKRPA: Danuta Tobiasz i Zenon
Jaskulski
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ganizuje rozgrywki o
puchar wójta gminy -
kwota 4 000 zł,

• Gminne Stowarzysze-
nie Wspierania Ak-
tywności Lokalnej w
Chełmcu zorganizuje
zajęcia sportowe -
kwota 3 000 zł

• Parafia Rzymsko – Ka-
tolicka Wielogłowy
zorganizuje festyn
misyjny - kwota
3 500 zł,

• OSP Niskowa zorgani-
zuje turniej tenisa
stołowego - kwota
2 500 zł,

• LKSPiątkowa-Łęgzor-
ganizuje dzień dziec-
ka - kwota 3 000 zł,

• LKS Librantovia zor-

ganizuje imprezę ma-
sową dla młodzieży i
dzieci - kwota
2 000 zł,

• Parafia Trzetrzewina
zorganizuje między-
parafialny turniej pił-
ki nożnej - kwota
3 500 zł

GKRPA realizuje
również program profi-
laktyczny „Animator
sportu dzieci i mło-
dzież”, „Program eduka-
cyjny dla kierowców za-
trzymanych za prowa-
dzenie pojazdu w stanie
po spożyciu alkoholu”
Spektakle Teatralne,
Kampanie „Zachowaj
trzeźwy umysł, „No pro-
mil – no problem”,

„Stop 18”, udziela pomo-
cy materialnej dla ro-
dzin dysfunkcyjnych po-
przez paczki mikołajo-
wo-świąteczne dla dzie-
ci, zakup węgla.

Członkowie GKRPA
udzielają rodzinom w
których występują pro-
blemy alkoholowe pomo-
cy psychologicznej i
prawnej, przyjmuje zgło-
szenia, udziela pomocy
w zakresie uzależnień,
przeprowadza wstępnie
rozmowy motywujące
do dobrowolnego podję-
cia terapii, zwraca kosz-
ty przejazdu na terapię,
współpracuje z placów-
kamilecznictwaodwyko-
wego, kieruje na terapię

w systemie otwartym i
zamkniętym osoby
zmotywowane do lecze-
nia. Ponadto współpra-
cuje z Sądem Rejono-
wym w zakresie podej-
mowania czynności
zmierzających do orze-
czenia o zastosowaniu
wobec osób uzależnio-
nych od alkoholu pod-
dania się leczeniu od-
wykowemu, współpra-
cuje z lekarzem psy-
chiatrą i psychologiem
do których kieruje się
osoby na badania w celu
wydania pisemnych
opinii w przedmiocie
uzależnienia od alkoho-
lu.

A.B.

W dniu 26 lutego
2010 roku w sali posie-
dzeń Urzędu Gminy
Chełmiec Wójt Gminy
Chełmiec przekazał dzie-

ciom z klas 4 – 6 szkół
podstawowych z terenu
Gminy Chełmiec odbla-
ski w formie opasek sa-
mozaciskowych.

Opaski odblaskowe
odebrały reprezentacje
dzieci z każdej ze szkół.

W zeszłym roku w
ramach takiej samej ak-
cji opaski odblaskowe
otrzymały dzieci z klas
0-3 szkół podstawo-
wych.

Celem akcji wójta
"Odblask chroni dzieci –
bezpieczna droga do
szkoły" jest zwrócenie
uwagi nauczycielom na
bezpieczeństwo dzieci
na drodze w warunkach
ograniczonej widoczno-
ści i zmniejszenie zda-
rzeń drogowych z udzia-

łem dzieci.
Zdaniem wójta od-

blaski są konieczne i
sprawiają, że każdy pie-
szy jest widoczny z od-
ległości kilkuset me-
trów. Bez tego elementu
kierowca może zauwa-
żyć pieszego zaledwie
kilka metrów przed pę-
dzącym pojazdem.
Istotna jest edukacja
społeczna, zarówno
szczególnie wśród dzie-
ci w zakresie bezpie-
czeństwa ruchu drogo-
wego.

M.B.

"Odblask chroni dzieci – bezpieczna droga do szkoły" cz II

Wręczenie opasek odblaskowych uczniom.

Apelujemy do rodziców aby dzieci
zawsze nosiły opaski odblaskowe.
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W ostatnim moim artykule obiecałem, że napi-
szę o podatkach. Tu wyprzedził mnie UPR-cik i

ujął rzecz ogólni-
kowo - aczkol-
wiek bardzo do-
brze.

Jak świat
światem ludzie
dzielą się na
tych, którzy pła-
cą podatki i tych,
którzy z tych po-
datków korzysta-
ją. Zasada polega
na pewnego ro-
dzaju umowie, a
mianowicie”:
-społeczeństwo

jest gotowe ponieść jakieś koszty /czytaj- podatki/,
by ktoś w jego imieniu pilnował przestrzegania po-
rządku, na który wcześniej to społeczeństwo się

umówiło. Jak mówi przysłowie: co dobre - nie trwa
długo. Z biegiem czasu, gdy demokracja opanowała
systemy polityczne i gospodarcze, zaczął wzrastać
fiskalizm państwa. Na skutek coraz głupszych po-
mysłów rządzących, którzy chcą przychylić nieba
coraz to nowym grupom społecznym, żeby tylko zo-
stać wybranym na następną kadencję, fiskalizm ro-
śnie dzisiaj w zastraszającym tempie.

System demokracji, gdzie liczy się tylko licz-
ba, a nie - racja czy prawda - skrzętnie wykorzysta-
li socjaliści, którzy doprowadzili do ogromnych
zniszczeń przede wszystkim w umusłach ludzi.
Tzw. choroba „czerwonych oczu” do dziś zbiera ob-

fite żniwo. To, że każdy socjalizm - pobożny czy
bezbożny, narodowy, demokratyczny czy jakikol-
wiek inny jest zły, odsyłam do lektury encykliki Le-
ona XIII Rerum Nowarum.

Zatem, jaki powinien być podatek? Przede

wszystkim, w naszej tradycji chrześcijańskiej powi-
nien być niski – by każdy miał możliwość zapłaty,
moralny - uzasadniający jego konieczność i poczu-
cie, że państwo wywiąże się ze swoich obowiązków,
pewny – z góry znamy wysokość i sposób jego za-
płaty, i wreszcie sprawiedliwy - czyli traktujący
wszystkie gałęzie gospodarki, grupy społeczne i
osoby jednakowo.

Wielu obywateli naszego „państwa okupan-

ta”, którzy narzekają, że towary są drogie, tak na-
prawdę nie zdaje sobie sprawy, ile jest ukrytych
podatków w cenach tychże towarów. Z kolei ludzie
przedsiębiorczy muszą pokonać wiele przeszkód,
nie tylko proceduralnych, ale i fiskalnych, aby pro-
wadzić działalność gospodarczą.

W taki oto sposób właściciel firmy transpor-
towej, zarabiając ok. 40 tys. zł rocznie, płaci do ka-
sy państwa ok. 61 tys. zł. Tak więc większa część
owoców pracy przypada nie pracowitemu właści-
cielowi a pazernemu fiskusowi.

Niestety, wszystkie te obciążenia biurokra-
tyczne i podatkowe przerzucane są na cenę usłu-

PODATKI–siódme, nie kradnij

Przykładowo aby prowadzić firmę transportową trzeba:
• uzyskać wpis do ewidencji działalności gospodarczej - 1 00zł
• odbyć kurs tzw. ze znajomości prowadzenia działalności usług transportowych - 1 400zł
• zdać egzamin i uzyskać certyfikat kompetencji zawodowych - 700zł
• założyć gwarancję finansową - 9 tys. EUR
• wystąpić do starostwa o licencje (+ wypis) - krajowa - 880zł - międzynarodowa - 4440zł

Dopiero po spełnieniu w/w warunków można zacząć świadczyć usługi transportowe - a tu następne podat-
ki. Typowe z nich to:
• podatek od środków transportowych (sam. + naczepa) - 2700zł
• podatek od nieruchomości - 420zł
• winieta roczna - 2800zł
• opłata środowiskowa od zużytego paliwa (rocznie)ok. - 300zł
• akcyza w paliwie (rocznie na 1 samochód) ok. - 41 500zł
• ZUS właściciela (Zawsze Ukradnie Składkę) - 1 2x840 - 1 0080zł
• podatek dochodowy (pazerny fiskus) ok. 1 2x260 - 31 20zł

Władza państwowa (…) nie może niszczyć prawa
własności prywatnej, bo natura jest jego źródłem, nie
wola ludzka; może tylko jego używanie ograniczać i do
dobra ogółu dostosowywać. Działałaby więc niesprawie-
dliwie i niegodnie, gdyby z prywatnej własności ściągała
w postaci podatków więcej, niż się należy.
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Uczennica szkoły
podstawowej w Biczy-
cach Dolnych Julia Smo-
ła została nagrodzona ja-
ko laureat Małopolskie-
go Konkursu Historycz-
nego. Wręczenie nagród
odbyło się 18 marca
2010 r. w Auli I Liceum

Ogólnokształcącego w
Krakowie.

Julia, aby zostać
laureatką konkursu mu-
siała pokonać trudną
drogę: być najlepszą w
szkole i jedną z najlep-
szych w rejonie. Nato-
miast w Krakowie, w fi-

nale konkursu uczestni-
czyło 184 najlepszych
uczniów - reprezentan-
tów szkół z całego woje-
wództwa małopolskiego.
Spośród nich została wy-
łoniona grupa najlep-
szych, czyli laureatów li-
cząca 50 uczniów. Uczen-
nicę do konkursu przy-
gotowywała nauczyciel-
ka języka polskiego w
szkole w Biczycach Dol-
nych pani Jadwiga Ja-
chimczyk.

Dzięki temu wyróż-
nieniu Uczennica z Bi-
czyc jest zwolniona z pi-
sania sprawdzianu prze-
prowadzanego w klasie
szóstej (otrzymując 40

na 40 możliwych do
zdobycia punktów),
otrzymuje celującą
roczną ocenę klasyfika-
cyjną z języka polskiego
i z historii, jest przyj-
mowana do wybranego
gimnazjum, niezależnie
od obowiązujących w
nim kryteriów.

Jeszcze raz gratu-
lujemy Julii i jej Rodzi-
com. Niezmiernie cie-
szymy się z sukcesu
Uczennicy i zachęca-
my wszystkich do po-
szerzania swojej wiedzy
i brania udziału w kon-
kursach.

R.M.

Sukces uczennicy ze Szkoły
Podstawowej w Biczycach Dolnych.

Laureatka konkursu historycznego.

gi transportowej.
Społeczeństwo ma małą wiedzę o wielkości i

ilości płaconych podatków. Moim zdaniem bierze
się to stąd, że do tej pory w naszym państwie panu-
je PRL-owki system wypłat pracownikom najem-
nym – netto do ręki, a resztę odprowadza praco-
dawca. Może jednym ze sposobów będzie przywró-
cenie zasady, że owoce pracy należą do tego, kto je
wypracował i zacznijmy wypłacać pracownikom
brutto do ręki, a oni niech się podzielą z ZUS-em i
Fiskusem. Ciekaw jestem czy pracownicy zgodzili-
by się na tak wysoki haracz biurokratyczny – obsta-
wiam, że nie. Myślę, że doszłoby szybko do realiza-

cji, że państwo (rządzący) przypomniałoby sobie
na czym polega umowa społeczna. Niestety, ucisk
fiskalny państwa rośnie, a nasi „europejczycy”
szykują nam kolejny podatek - tym razem już –
europejski. Sam jeszcze nie wiem na jaki cel - do-
myślam się tylko, ale ci socjalistyczni uzdrawiacze
na pewno to rzeczowo uzasadnią.

W następnym artykule – ile płacimy podat-
ków jako mieszkańcy gminy.

Radny z Wielogłów
Paweł Bogdanowicz

01.04.2010 r. gmina
Chełmiec zawarła umo-
wę notarialną sprzedaży
działki nr 140 położonej
przy szkole podstawo-
wej w Biczycach Dol-
nych o powierzchni 0,37

ha. Dzięki temu zakupo-
wi udało się po wielu la-
tach połączyć boisko
szkolne z budynkiem
szkoły. Przyczyni się nie
tylko do znaczącej po-
prawy bezpieczeństwa

dzieci uczęszczających
do szkoły w Biczycach,
ale pozwoli także na roz-
budowę zaplecza szkoły.
Już w tej chwili zlecone
jest opracowanie kom-
pleksowej koncepcji roz-
budowę szkoły, przy któ-
rej planowane jest wybu-
dowanie do końca 2011

r. nowej sali gimna-
stycznej. Koncepcja
zawierać też będzie pro-
jekt budowy placu za-
baw dla dzieci czy prze-
wiązki z budynkiem
szkoły, jak również
ulepszenie boiska spor-
towego.

B.S.

Plany inwestycyjne w

Biczycach Dolnych.
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Najchętniej wrócił-
bym do pierwszego dnia
mojej pracy - żebym zno-
wu miał przed sobą te 25
lat - tak po ćwierćwie-
czu służby w Straży Po-
żarnej mówi aspirant
sztabowy Mirosław
Pulit. Strażak, ratownik-
operator urządzeń loka-
cyjnych, nauczyciel.. W
wolnych chwilach DJ, ko-

ordynator zabaw dla
dzieci.. "Człowiek orkie-
stra".

Jego powołanie do
strażackiej służby nie by-
ło na zasadzie "jak Woj-
tek został strażakiem".
Pomoc drugiemu czło-
wiekowi miał po prostu
zakodowaną.

-Tak byłem wycho-
wany, juz od dziecka od-

czuwałem potrzebę po-
magania, w piaskownicy,
na ulicy, wszędzie.. By-
łem ministrantem, dzia-
łałem w Ruchu Światło
Życie.. to się tak wszyst-
ko ze sobą splatało. Po
skończeniu szkoły praco-
wałem jako elektryk w
Domu Starców. Zdarzyło
się, że byłem u teścia
podczas pożaru - paliła
się stodoła. Przyjechała
straż pożarna.. Pomaga-
łem jak mogłem. W pew-
nej chwili jeden ze stra-
żaków powiedział do
mnie: "z ciebie byłby do-
bry strażak, nie boisz się
ognia. Przyjdź, to cię
przyjmiemy do straży”.
Poszedłem. Tu w Sączu
do JRG nr 1 przy Maśla-
nym. Przyjął mnie ów-
czesny komendant ma-
jor Antoni Bienias. Naka-
zał przynieść dokumen-
ty, wtedy nie było takich
problemów z naborem..
Albo się człowiek spraw-
dził, albo nie." Po kilku
dniach, kiedy już wie-
działem, że będę przyję-
ty komendant Bienias
powiedział do mnie sło-
wa, które zapamiętałem
i przekazywałem innym
"bądź dobrym rzemieśl-

nikiem”. I starałem się
nim być.

Kiedy pod "skrzy-
dła" Mirka Pulita trafiła
młodzież z wydziału za-
miejscowego Szkoły
Aspirantów w Krakowie
z siedzibą w Nowym Są-
czu, przekazywał im
właśnie te słowa: bądź-
cie dobrymi rzemieślni-
kami, cokolwiek robicie
- róbcie dobrze. Bo służ-
ba w straży pożarnej, to
nie byle co. Mirosław
Pulit doskonale zdaje
sobie z tego sprawę.

-"25 lat temu stra-
żacy zajmowali się
głównie gaszeniem po-
żarów. W miarę upływu
czasu do PSP zaczęło
wchodzić ratownictwo,
najpierw drogowe, po-
tem specjalistyczne,
wysokościowe. My w
Nowym Sączu byliśmy
drugą taką grupą wyso-
kościową w Polsce To
chyba coś znaczy. Póź-
niej były specjalizacje
nurkowe, chemiczne a
potem wpadliśmy na
pomysł, żeby stworzyć
grupę poszukiwawczo -
ratowniczą. Pamiętam,
że oglądałem taki film,
gdzie polscy ratownicy

Najchętniej wróciłbymdo pierwszego dniamojej pracy.

Mirosław Pulit.
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brali udział w międzyna-
rodowych ćwiczeniach
w Austrii. w tym filmie
powiedziane było, że to
jedyna grupa poszuki-
wawczo ratownicza, któ-
ra nie posiada urządzeń
nasłuchowych i psów. A
ja miałem owczarka nie-
mieckiego".

No i tak właśnie za-
częła się tworzyć grupa.
Początki działalności to
szkolenia w GOPR i
TOPR, z grupą PCK z
Gdańska, z Niemiec. Ćwi-
czenia w Starych Manio-
wych, tam teraz jest za-
lew Czorsztyński. Potem
byli kolejni koledzy, ko-
lejne psy ..a teraz w Pol-
sce jest pięć grup poszu-
kiwawczo-ratowni-
czych. Ta sądecka zdoby-
ła międzynarodową cer-
tyfikację USAR.

Na zagraniczną ak-
cję Małopolska Grupa-
Poszukiwawczo Ratow-
nicza wyjechała po raz
pierwszy w 1999 roku do
Albanii a potem do Tur-
cji. Tam byli dwa razy.
Stworzyli szpital polowy
-Udzielali pomocy
uchodźcom z Kosowa.
Właśnie w Turcji udało
się wyciągnąć spod gru-
zów żywego chłopca .

_"To jak podaro-
wać komuś drugie życie
- mówi Mirosław Pulit.
Był to drugi uratowany
chłopak. Pierwszy do
którego staraliśmy się
dotrzeć przez siedemna-
ście godzin - zginął zasy-
pany podczas wtórnego
wstrząsu. Była to bardzo

ciężka chwila ..."
A która akcja wryła

sie najbardziej w pa-
mięć?

-Wszystkie się pa-
mięta, każda z nich wra-
ca czasami, myśli się,
analizuje.. ale najbar-
dziej utkwiła mi w gło-
wie była akcja w Katowi-
cach. Nie sama akcja ra-
tunkowa, ale już po jej
zakończeniu - szukanie
zasypanych ludzi, któ-
rzy najprawdopodobniej
już nie żyli. Miałem wte-
dy sukę szkoloną do szu-
kania zwłok i razem z ko-
legą i jego psem, już star-
szym więc pracującym
mniej - przy osiemnastu
stopniach mrozu szukali-
śmy zamarzniętych ciał
przez kilka dni. Udało
się odnaleźć wszystkie
pięć ciał".

Ostatnią akcją w
której brał udział Miro-
sław Pulit był wyjazd na
Haiti. Tam polskim ra-
townikom nie udało się
wydobyć nikogo spod
gruzów. Byli "rzucani" w
takie sektory, gdzie nie-
było możliwości, żeby
ktoś przeżył. Były to
dzielnice dosłownie
zrównane z ziemią. Pol-
scy ratownicy tworzyli
natomiast na Haiti szpi-
tale polowe.

Kiedy w siódmej
czy ósmej dobie nastąpił
wstrząs wtórny, kilku na-
szych pojechało w zupeł-
nie nowe miejsce -opo-
wiada Mirosław Pulit.
Tam razem z Lekarzami
Bez Granic udzielaliśmy

pomocy przy zrujnowa-
nym szpitalu. W ciągu
doby mieliśmy 75 poważ-
nych zabiegów ratują-
cych życie .Udało nam
sie przetransportować
do stolicy Port-au-Prin-
ce niespełna pięciolet-
niego chłopca w stanie
krytycznym. Później po-
mocy udzielili mu ame-
rykańscy lekarze. Druga
taka udana akcją było
przetransportowanie
dziewczynki, która była
cała poparzona, skóra
po prostu z niej schodzi-
ła. Obłożyliśmy ją specja-
listycznymżelem..pomo-
gliśmy, ale gdyby tam zo-
stała - zmarła by na pew-
no. Ją też udało sie prze-
transportować na
amerykański okręt,
gdzie pomogli jej tamtej-

si lekarze.
Powrót do normal-

ności po tego typu ak-
cjach nie jest łatwy. Ale
zdaniem Mirka Pulita
trzeba sobie pewne rze-
czy umieć wytłumaczyć.
Kilka tygodni po powro-
cie wraca każda minuta
tych działań. Po prostu
też trzeba sobie umieć z
tym poradzić - tak jak
ze stresami codzienne-
go życia, które czasem
bardzo dają nam sie we
znaki. Moją odskocznią
jest muzyka. Jestem DJ i
to mi pomaga, ale wspo-
mnienia z tych 25 lat
zostaną ze mną do koń-
ca życia...

GOK

Grupa Poszukiwawczo – Ratownicza po-

siada certyfikat ONZ, co jest dowodem bar-

dzo wysokiego poziomu wyszkolenia oraz

posiadanego specjal istycznego sprzętu, który

służy do poszukiwania oraz wydobywania

osób uwięzionych pod gruzami. Należy pod-

kreśl ić, że w skład GPR wchodzą również

psy ratownicze, które są niezastąpione w te-

go typu działaniach. Ratownicy są wyspecja-

l izowani w poszukiwaniu i uwalnianiu poszko-

dowanych z gruzowisk oraz udzielaniu kwali-

fikowanej pierwszej pomocy. Wyposażenie w

wyspecjal izowany sprzęt do ratowania osób

poszkodowanych w wyniku różnego rodzaju

katastrof - w tym trzęsienia ziemi - oraz umie-

jętności i wyszkolenie ratowników pozwala im

nieść pomoc w każdej części świata.
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Miniony rok pracy
ZGKiM przyniósł miesz-
kańcom realizację zadań
głównie z zakresu drogo-
wnictwa i zaopatrzenia
w wodę. Wybudowano
21 km dróg asfaltowych,
3 km dróg betonowych,
a także załatano ubytki
dróg gminnych ilością
85 ton masy. Czy założe-
nia Zakładu sprzed roku
zostały zrealizowane?

Niestety założony
harmonogram prac nie

został w pełni zrealizo-
wany, zabrakło bowiem
czasu na wykonanie kil-
ku zaplanowanych za-
dań, a także drobnych
prac, które miały charak-
ter wykończeniowy i po-
rządkowy. Pragnę jed-
nak zwrócić uwagę, że
na ponad dwa miesiące
zaplanowane prace trze-
ba było odłożyć, bowiem
intensywne opady desz-
czu z lipca ubiegłego ro-
ku spowodowały ko-

nieczność skierowania
wszystkich sił do usuwa-
nia szkód. Cieszy mnie
jednak fakt, że zrealizo-
wano duże zadania dro-
gowe, których wartość
przekracza kilka milio-
nów złotych.

Wspomnieć należy
o powodzi, która to za-
skoczyła nie jednego
mieszkańca. Rzec moż-
na, iż był to prawdziwy
sprawdzian, z którego
jednostka wyszła obron-
ną ręką.

Faktycznie klęska
żywiołowa jest spraw-
dzianem sprawności

działania Zakładu, który
wraz z ochotniczymi
strażami pożarnymi
bierze bezpośredni
udział w usuwaniu skut-
ków klęsk, a przede
wszystkim w elimino-
waniu bezpośrednich
zagrożeń powodzio-
wych. Zadaniem ZGKIM
jest zabezpieczenie
worków z piaskiem oraz
transport w miejsca za-
grożone zalaniem, wy-
konywanie robót kopar-
ką, udrażnianie cieków i
ofosowania, odprowa-
dzanie wód. Pragnę
przypomnieć, że w cią-

Zakład Gospodarki
Komunalnej i Mieszka-
niowej w Chełmcu reali-
zuje szereg zadań zwią-
zanych z zaopatrzeniem
mieszkańców w wodę,
odbiorem ścieków do
oczyszczalni czy też z
utrzymaniem sieci dróg
gminnych.

W zeszłym roku wy-
znaczone przez samo-
rząd oraz mieszkańców
zadania dla ZGKIM zosta-
ły zrealizowane prawie
w stu procentach.

W tym roku ZGKIM
wyposażony w nowocze-
sny sprzęt ma do realiza-
cji jeszcze więcej zadań
niż w roku ubiegłym. Pa-
ni Dyrektor zapewnia,
że wszystkie zadania zo-
staną zrealizowane po-

cząwszy od infrastruktu-
ry drogowej, zaopatrze-
nia mieszkańców w wo-
dę czy też kanalizację.

Możemy się spodziewać
efektownych i skutecz-
nych działań a słowa Pa-
ni Dyrektor ZGKiM Bogu-
miły Aszklar-Lelito „Od
słów do czynów” po-
twierdzają to w całej roz-

ciągłości.
Czego oczekiwać

mogą mieszkańcy naszej
gminy w 2010 roku?

Nacisk położony zo-
stanie na poprawę dróg
gminnych, w tym nowe
nawierzchnie asfaltowe
i betonowe, ofosowanie,

żwirowanie, wstawianie
przepustów, krat czy też
korytek. Oczekiwania
wśród mieszkańców są
duże ale zapewne te naj-
ważniejsze i najistotniej-
sze zostaną zrealizowa-

ne. Ponadto zakład bę-
dzie realizował wnioski
mieszkańców oraz soł-
tysów związane z czysz-
czeniem fos oraz wyko-
naniem rowów przy
drogach gminnych. Dro-
gi gminne mają stać się
jeszcze bardziej
bezpieczne, dzięki mon-
towaniu barier spręży-
stych czy też
instalowaniu oświetle-
nia. Oprócz działań i re-
alizacji zadań nałożo-
nych przez samorząd,
ZGKiM świadczy rów-
nież usługi wynajmu sa-
mochodów oraz sprzętu
wraz z obsługą operato-
ra. Szerszy opis zakresu
usług dostępny jest na
stronie internetowej
www.chelmiec.pl w za-
kładce ZGKiM.

Poniżej prezentu-
jemy wywiad z Dyrektor
ZGKIM Bogumiłą Asz-
klar-Lelito. K.Z.

Wywiad

z dyrektorem ZGKiM

Nowy rok, nowe

wyzwania dla ZGKiM
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gu dwóch dni pracowni-
cy zakładu w trakcie lip-
cowej powodzi zaworko-
wali 120 ton piasku.

Jeżeli mówimy o
najważniejszych ele-
mentach zabezpieczenia
przed skutkami powodzi
to oprócz rzeczy mate-
rialnych będących na
wyposażeniu zakładu
(kilkutysięczny zapas
worków, pompy szlamo-
we, koparki, agregaty
prądotwórcze) istotne
znaczenie ma dobra zna-
jomość terenu oraz zdo-
byte doświadczenia przy
usuwaniuskutkówpowo-
dzi z 2001 r. Frustrujące
jest jednak to, że utrzy-
manie rzek i cieków na-
leży do innych organów,
jednak tak naprawdę
mieszkańcy kierują bole-
sne uwagi na temat sta-
nu rzek do Gminy.

Do zakładu należy
również zapewnienie
sprawnego funkcjono-
wania sieci kanalizacyj-
nej oraz wodociągowej.

Pod koniec 2009 ro-
ku zakład zakupił mini
koparkę do pogłębiania
fos. Coś jeszcze ?

Koparka zakupiona
w ubiegłym roku spraw-
dza się doskonale. Prace
w bieżącym roku rozpo-
częliśmy od udrażniania
ofosowania w Niskowej.
W najbliższym czasie
planujemy zakup walca
drogowego,którybędzie-
my wykorzystywać przy
bieżących remontach
dróg. Zakup ten uzupeł-
ni sprzęt, którym dyspo-
nuje zakład.

Rok 2010 to nie tyl-
ko kontynuacja rozpo-
czętych zadań, lecz i no-
we wyzwana. Czy już zo-
stały rozpoczęte?

Roboty prowadzo-
ne są już bardzo inten-
sywnie. W trakcie reali-
zacji jest wykonanie na-
wierzchni betonowych
w Januszowej na drodze
Na Pośrednie i w Chom-
ranicach na drodze Pod-
dąbrowie. W 2010 roku
planujemy wykonać po-
nad 8 km dróg betono-
wych we własnym zakre-
sie. Mamy podpisane
umowy na wykonanie
nowych nawierzchni as-
faltowych na drogach w
Klęczanach, Libranto-

wej, Januszowej, Chełm-
cu, Ubiadzie, które są do-
finansowane ze środków
MSWiA na usuwanie
skutków klęsk żywioło-
wych. W trakcie opraco-
wania jest przetarg na
odbudowę ponad 10 km
nawierzchni asfalto-
wych.

Które zadania są
najtrudniejsze do reali-
zacji?

To te zadania, w
których trzeba przeko-
naćwłaścicielasąsiadują-
cego z drogą gruntu, że
jego kategoryczne żąda-
nie przesunięcia przebie-
gu szlaku drogowego o
15 centymetrów nie ma
istotnego znaczenia.

Jakie wymagania
stawia Pani pracowni-
kom zakładu?

Pracownicy zakła-
du muszą być odpowie-
dzialni, uczciwi, a
przede wszystkim wyka-
zywać inicjatywę w roz-
wiązywaniu najróżniej-
szych problemów, które
zgłaszają mieszkańcy
do kierowanej przeze
mnie jednostki.

Zadania do reali-

zacji na rzecz gminy?
Życzyłabym sobie i

mieszkańcom, aby gru-
pa drogowa została po-
szerzona osobowo i wy-
posażona w niezbędny
sprzęt tak, aby zadania
dotyczące dróg mogły
być realizowane nie-
zwłocznie.

Jakie koszty ponio-
sła gmina na zimowe
utrzymanie dróg?

Zaplanowane wy-
datki na zimowe utrzy-
manie dróg przekro-
czyliśmy o ok. 70 tys. zł.
Ogółem odśnieżanie
dróg kosztowało nas 220
tys. zł.

Ostatnie zdanie…
Pragnę podkreślić,

że ZGKiM administruje
ponad 215 km dróg
gminnych publicznych,
a także drogami we-
wnętrznymi. Ponadto
utrzymujemy sieć wo-
dociągową i kanalizacyj-
ną. Realizujemy także
szereg innych zadań,
dlatego też proszę
mieszkańców o cierpli-
wość w kwestiach ter-
minów realizacji zgła-
szanych wniosków. K.Z.

Dyrektor ZGKiM. Bogumiła Aszklar-Lelito

Czyszczenie rowów.
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